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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

 صنایع هرمزگان 
به کمک حوزه 

سلامت بیایند
1

همزمان با دهه مبارک فجر صورت می گیرد 
بهره  برداری از 14 طرح 

2درحوزه دریایی و بندری هرمزگان 

3

2

2

4

گروه خبر // دبیر کل اتاق بازرگانی هرمزگان گفــت: در ادامه کمک ها و خدمات عام المنفعه اتاق 
بازرگانی هرمزگان به مناطق آسیب دیده استان این بار اتاق بازرگانی هرمزگان به کمک مردم مناطق 

سیل زده میناب و رودان شتافت.
    بــه گزارش خبرنگار دریا ، دبیر کل اتــاق بازرگانی هرمزگان در این رابطه اظهار داشــت:  محموله

  کمــک های غیــر نقدی اتاق بازرگانــی هرمزگان بــه زودی روانه مناطق ســیل زده میناب و رودان 

می شود.
  دکتر پیام رضایی اظهار داشت: این کمک ها شامل 2 هزار تخته پتو است که با اعتباری بالغ بر 4 میلیارد 

ریال به مناطق سیل زده رودان و میناب ارسال می گردد.
  وی بیان داشــت: هیات نمایندگان اتاق بازرگانی هرمزگان در دور نهم حساســیت ویژه ای در مباحث 

اجتماعی و خدمات عام المنفعه دارند و همیشه در کنار مردم هستند.

گروه خبــر // با حضور حجت الاســام 
معاون  موسوی،  سیدمحسن  والمسلمین 
اول دادســتان کل کشــور آئین تکریم 
و معارفه دادســتان عمومــی و انقاب 
مرکز اســتان هرمزگان برگزار و علی رضا 

احمدی منش سکاندار آن شد. 
  معاون اول دادستان کل کشور در این مراسم، 
افزود: این نظام به راحتی به دســت نیامده  لذا 
همه ما باید به گونه ای برنامه ریزی کنیم که تلاش 
دشمنان اسلام و ایران به نتیجه نرسد به همین 
جهت امروز تمام تلاش دشمن ناامیدکردن مردم 
است و از هیچ تلاشــی هم فروگذار نمی کنند.

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحسن موسوی 
تصریح کرد: وظیفه ما امروز بســیار سنگین 
اســت و همه وظیفه داریم که به گونه ای رفتار 
کنیم که مردم از نظام و انقلاب دلســرد نباشند 
و موازین ارزشمند رهبر معظم انقلاب به ظهور 

و بروز برسد.
   معاون اول دادســتان کل کشور اظهار کرد: 
امروز دادستان های ما جایگاه خود را شناخته اند 
و به عظمت خود پی برده اند و هر کجا که نیاز 
است در خط مقدم حضور دارند و همه به میدان 
آمده اند تا منویات رهبری معزز را عملی کنند.

وی ادامه  داد: هر کجا کــه مواضع رهبری را 
پیگیری و اجرایی کردیم به موفقیت رسیدیم و 
هرجا کوتاهی کردیم با شکست روبرو شدیم و 
در این امر دستگاه قضایی و دادستان ها بایستی 
بیشتر تلاش کنند چنانچه همیشه نیز این چنین 

بوده  است.موسوی اضافه کرد: توجه به مقوله 
توبــه و عفو از موضوعاتی اســت که باید به 
جد توسط دادســتان ها پیگیری شود، یکی از 
تاکیدات ما در دســتگاه قضایی بحث تکریم 
ارباب رجوع بوده که دستور اسلام، قرآن و ائمه 
است، دادستان ها وظیفه ای بس سنگین در این 
عرصه دارند و باید بیشتر برای کسب رضایت 
مردم تلاش کنند.معاون اول دادستان کل کشور 
عنوان کرد: دادســتان جدید بایــد نظارت بر 
دادسراها و نظارت بر عملکرد قضات را به طور 
جد دنبال کند و نسبت به لایه های زیرین شهر 
و اســتان مطلع باشد و همیشه در صحنه باشد 
تا اجازه سواستفاده گرفته  شود. وی عنوان کرد: 
دادستان های شــجاع و انقلابی باید شناسایی 
شوند و بر مسئولیت های مهم گمارده شوند تا 
امور با سرعت بیشتری پیش رود و موفقیت ها 
دوچندان شود؛ همچنین صیانت از حقوق عامه 
و جلوگیری از بازداشت های بی مورد و تلاش 
برای صلح و ســازش نیز از دیگر موارد مهم 
برای دادستان جدید است که بایستی پی  بگیرد.
  همچنین مهدی دوستی، استاندار هرمزگان در 
این مراسم، اظهار کرد:  تسریع در بازگرداندن 
حقــوق مردم و بیت المال از رویکردهای مهم 
مجموعه دولت در اســتان هرمزگان اســت.

وی افزود: به دلیل روحیه فسادســتیز رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان، امکان پیشگیری 
و تســهیل در بازگردانی اموال و حقوق بیت 
المال بیش از گذشته فراهم شده است.استاندار 

هرمزگان، حذف کاغذ و الکترونیکی شــدن 
سیســتم های نظارتی را گام نخســت برای 
حرکت به ســوی شــفافیت و مبارزه با فساد 
دانست و گفت: خوشبختانه این مهم در سیستم 
قضایی و دستگاه های مرتبط با دولت در حال 
انجام است.استاندار هرمزگان همچنین اظهار 
امیــدواری کرد به دلیل همســو بودن اهداف 
دولت و قوه قضاییه، مبارزه با فســاد به عنوان 
یک اولویت جدی مورد پیگیری قرار بگیرد.

در ادامه مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان  اظهار کرد: دادستان جدید از 
همکاران با سابقه استان است و خدمت خود 
را از بشاگرد شروع کرده  و در مرکز استان در 
پست های حســاس امتحان خود را پس  داده  

است.
  وی افــزود: بــا کلیه همــکاران قضایی و 
سازمان های تابعه هم  پیمان هستیم تا در استان 
هرمزگان شایسته ترین خدمات را به مردم ارائه  
کنیم و در راستای سیاســت های مقام معظم 
رهبری و همچنین اجرای سند تحول قضایی 
پیشــگام و پیش رو باشــیم.به گزارش ایسنا، 
در پایان این مراســم علی رضا احمدی منش 
که پیش از این مســئولیت معاونت اجتماعی 
و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری استان 
هرمزگان را برعهده داشــت به عنوان دادستان 
عمومــی و انقــلاب مرکز اســتان هرمزگان 
منصوب و جایگزین مجتبی قهرمانی رئیس کل 

دادگستری فعلی استان هرمزگان شد.

انتظار مَسکنی
 از دادستان جدید  

بندرعباس 

درخشش دستاوردهای جهادگران 
 پالایشگاه ستاره خلیج فارس 

در صنعت نفت کشور
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برای نخستین بار در کشور ؛
خرماي پیارم بعنوان پایلوت بکارگیری 

دانش فنی سوئیسی  ها انتخاب شد

آثار جشنواره فیلم فجر 
در بندرعباس افزایش یافت 

معاون اول دادستان کل کشور در آئین تکریم و معارفه دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان :

اطاع از لایه های زیرین شهر و صیانت از حقوق عامه ضرورت دارد

گروه خبر // مدیرکل تبلیغات اســامی 
هرمزگان گفت: پویش ملی »پرچم افتخار 
– سرود افتخار« به مناسبت چهل و سومین 
سالگرد پیروزی انقاب اسامی و با هدف 
ترویج حس افتخار و احترام به آرمان های 
انقاب و پرچم ایران به عنوان نماد اصلی 

هویت ملی در استان آغاز به کار کرد. 
   حجت الاســلام و المســلمین علــی اکبر 
انصاری راد افزود: همزمان با فرارســیدن دهه 
فجر با استفاده از زبان هنر جشن و آذین بندی  
پویش پرچم و ســرود  افتخــار در هرمزگان 
آغاز به کار کرده اســت که با مشارکت مردم 
به ویژه جوانان و نوجوانــان پرچم جمهوری 
اسلامی در شهر، روستا، مغازه، منازل، مدارس 
و معابر برای گرامیداشــت خاطره ایام الله دهه 
 فجر به اهتزاز درآمده اســت.وی با اشــاره به 
اقدام های استانی این پویش بیان داشت: پویش 
پرچم افتخار با هشتگ #پرچم_افتخار است 
و با هدف ترویج نصب پرچم ســر درخانه ها 
و اماکن عمومی اســت که در این راستا حدود 
یکهزارعــدد پرچم ایران با ابعــاد ۷۰*۱2۰ 
توسط اســتان تهیه شده که  تا پایان دهه فجر 
به صــورت روزانه برای برگزیدگان ارســال 
می گردد.مدیرکل تبلیغات اســلامی هرمزگان 
اظهارداشت: افراد برای شرکت در این پویش 
ملی و درخواست هدیه پرچم عدد یک، برای 

ارسال عکس و فیلم های نصب پرچم در سردر 
خانه ها عدد 2 و جهت ارسال عکس، فیلم و 
تصاویر منتخب مردم برای شــرکت در پویش 
سرود افتخار عدد سه را به شماره ۳۰۰۰2۱2 

ارسال کنند.  
   انصــاری راد ادامــه داد: هــر روز به قید 
قرعه بــه ۱۰ نفر از برگزیــدگان هدایایی به 
ارزش پنــج میلیون ریال اهدا می شــود.وی 
یادآورشــد:  این پویش با هدف ترویج حس 
افتخــار و احتــرام به آرمان هــای انقلاب و 
پرچم ایــران به عنوان نماد اصلی هویت ملی، 
تقویت روحیه امید آفرینی و نشاط اجتماعی 
 با اقدام های پویشی و مشارکت مردم و تقویت 
گروه های ســرود و اجرای سرودهای انقلابی 
همزمان با سراسر کشــور در استان هرمزگان 

برگزارشد.  
   به گزارش ایرنا ؛ وی گفت: پوشــش رسانه 
ای اقدام های یاد شده درر سطح استان، انتشار 
تصاویر و ویدئوهای مربوط در رســانه ها به 
ویژه اقدام های اســتانی پویش پرچم افتخار 
و پویش ســرود افتخار، ترویج و انتشار آثار 
تولیدی مردمی و استان ها در فضای مجازی 
 و تامیــن منابــع مالی از طریــق برنامه های 
 رســانه ای و هماهنگی با دفتر برنامه ریزی، 
فن آوری اطلاعات و تحول اداری از مهم ترین 

اقدام های مرکز رسانه است.

به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی؛

 پویش »پرچم افتخار- سرود افتخار« 
در هرمزگان آغاز به کار کرد

ادامه از تیتر یک //
  رضایی ادامه داد: کمک بیش از ۳۰ میلیارد تومانی 

اتاق بازرگانی هرمزگان به مراکز درمانی اســتان در 
مبحث کرونا، ساخت ۱5 مدرسه در مناطق مختلف 
استان هرمزگان و کمک به مناطق سیل زده رودان و 
میناب از جمله خدماتی بوده که توسط اتاق بازرگانی 
هرمزگان و  فعالان اقتصادی به مردم استان ارائه شده 

است.
  دبیر کل اتاق بازرگانی هرمزگان بیان داشت: بدون 
شــک فعالان اقتصادی در وقت بروز مشکلات و 
حوادث در کنار مردم هستند و خدمات عام المنفعه 
اتاق بازرگانی هرمزگان در دور نهم هیات نمایندگان 

در نوع خود مثال زدنی است.

در ادامه کمک ها و خدمات عام المنفعه اتاق بازرگانی هرمزگان
 به نقاط آسیب دیده هرمزگان صورت  می گیرد

کمک 4 میلیاردی اتاق بازرگانی هرمزگان 
به مناطق سیل زده میناب و رودان

قیمت نهضت ملی مسکن 
متری 4.7 میلیون تومان اعلام شد 

  
گروه خبر // رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان با تاکید بر اینکه ۶ شهرســتان 
استان هرمزگان در وضعیت قرمز کرونایی 
هســتند گفت: در حوزه آمبولانس مجهز 
در سطح اســتان کمبود داریم و از صنایع 
مســتقر در هرمزگان انتظار داریم در این 

حوزه کمک کنند. 
  دکتر حسین فرشــیدی در جمع خبرنگاران 
ضمن تبریک ایام دهه فجر انقلاب اسلامی اظهار 
داشت: در فضای مجازی اطلاع رسانی درست و 
صحیح ارزشمند است و بر همین مبنا اصحاب 
رسانه نقش مهمی در این مورد دارند.وی افزود: 
در طی یکی دو ماه اخیر آمار کرونا در ســطح 
جهان در حال کاهش چشــمگیری بود و آمار 
فوتی های جهان به زیر 5 هزار نفر رســید اما 
در هفته های اخیر مجدد متاسفانه آمار فوتی ها 
بالا رفته و امیکرون شیوع بالایی دارد.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: باید از 
مردم کشور تشکر کنیم چرا که علیرغم اینکه 
کرونا مشکلات زیادی برای مردم به وجود آورد 
اما همکاری آنها و رعایت پروتکل های بهداشتی 
و انجام واکسیناسیون در رده های بالای جهان 
قرار داریم و 96 درصد جمعیت کشور دوز دوم 

را تزریق کرده اند اما هنوز میزان قابل توجهی از 
دوز سوم تزریق نشده است.وی تصریح کرد: در 
حال حاضر ۳۳ درصد مردم استان دوز سوم را 
تزریق کرده اند و اگر بتوانیم استقبالی که از دوز 
اول و دوم را تجربه کردیم از دوز ســوم داشته 
باشیم به ایمنی بهتری می رسیم. وی ادامه داد: 
در پیک قبلی شــرایط خوبی سپری نکردیم و 
در مــدت 4 ماه این پیک مهــار و مدیریت و 
شرایط آبی بر استان حاکم شد، مردم با رعایت 
سه اصل استفاده از ماسک و گاهی اوقات حتی 
اســتفاده از 2 ماسک، تزریق واکسن و کاهش 
حضور در تجمعات می توانیم در این پیک جدید 
نیز بیماری را کنترل کرده و به شرایط مطلوب 
برسیم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت: انتظار داریم جلسات و تجمعات حداقل 
تا یک ماه آینده انجام نشود تا بتوانیم از سرایت 
این سویه امیکرون جلوگیری کنیم، این سویه 
ســرایت پذیری بسیار بالایی دارد و با حضور 

در تجمعات امکان شــیوع این بیماری وجود 
دارد.وی ادامه داد: متاسفانه 6 شهرستان استان 
هرمزگان از جمله بندرعباس، پارسیان، میناب، 
بستک، بندرلنگه و جاسک در حال حاضر در 
وضعیت قرمز هستند و چند شهرستان نیز در 
وضعیت نارنجی هستند که نشان می دهد اوضاع 

فعلی استان بحرانی است.
  فرشــیدی گفت: ما در 6 ماه گذشته اگر وارد 
پیک می شــدیم بازار را تعطیل می کردیم اما 
در حال حاضر میزان واکسیناســیون در بازار 
استان به 99 درصد رســیده و تنها استفاده از 
ماسک برای حضور در غرفه های فروشگاهی 
و مغازه ها الزامی است.وی در ادامه به آخرین 
وضعیت بیمارستان 5۳۱ تختخوابی بندرعباس 
اشــاره کرد و اظهار داشت: ما در حال حاضر 
در حوزه تخت بیمارستانی جزو چند استان کم 
برخوردار هستیم اما با افتتاح بیمارستان 5۳۱ 
تختخوابی و ۱62 تختخوابی میناب می توانیم 

شرایط بهتری پیدا کنیم. رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان گفت: بیمارســتان 5۳۱ 
تختخوابی به دلیل مشــکلات مالی در ســال 
99 مواجه شــد و در این زمینه عقب ماندگی 
در اجرای پروژه داشــتیم در سفر اخیر رئیس 
جمهور به اســتان یکــی از پروژه های مورد 
تاکید ایشــان تکمیل همین پروژه بود و قرار 
شد سازمان برنامه و بودجه نیز اعتباری برای 
تکمیل و جبران عقب ماندگی در اجرای طرح به 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان اختصاص دهد.

فرشیدی تصریح کرد: سال 99 صنایع پای کار 
آمدند به حوزه درمانی استان کمک هایی داشتند، 
کل اعتباری که صنایع به ما کمک کردند چه به 
صورت نقدی و چه وسایل درمانی 24 میلیارد 
تومان بود و دولت و ســازمان برنامه و بودجه 
نیز ۳5۰ میلیارد تومان برای کرونا به دانشگاه 
علوم پزشکی استان تخصیص دادند. وی با بیان 
اینکه سال ۱4۰۰ ما در بحث کووید کمک قابل 

توجهی از صنایع دریافت نکردیم گفت: با توجه 
به اینکه ممکن است امیکرون ما را درگیر کند 
انتظــار داریم خیران و صنایع پای کار بیایند و 
به دانشگاه علوم پزشکی استان کمک کنند.به 
گزارش تسنیم ؛رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان یکی از عمده مشکلات استان را تامین 
آمبولانس مجهز عنوان کرد و گفت: در این زمینه 
از صنایع انتظار داریم کمک کنند و آمبولانس 
مورد نیاز در مرکز استان و شهرستان ها را تامین 
کنند ما در بشاگرد، جاسک، میناب و پارسیان 
نیاز به تامین آمبولانس داریم و هر شهرستان 
حداقل باید 2 آمبولانس مجهز داشته باشد تا در 

روند انتقال بیماران به مشکل بر نخوریم. 

ریا
/د

س 
عک

در ادامه کمک ها و خدمات عام المنفعه اتاق بازرگانی هرمزگان به نقاط آسیب دیده هرمزگان صورت  می گیرد

کمک 4 میلیاردی اتاق بازرگانی هرمزگان 
به مناطق سیل زده میناب و رودان

این کمک ها شامل 2 هزار تخته پتو است که با اعتباری بالغ بر 4 میلیارد ریال به مناطق سیل زده رودان و میناب ارسال می گردد

ادامه در همین صفحه

وام های بدون ضامن
 شامل چه کسانی می شود؟ 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

صنایع هرمزگان به کمک حوزه سلامت بیایند

صفحه 1را بخوانید

معاون اول دادستان کل کشور در آئین تکریم و معارفه دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان :

اطلاع از لایه های زیرین شهر و صیانت از حقوق عامه ضرورت دارد



رئیس دبیرخانه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی :
 راهبرد دولت سیزدهم کاهش رسوب کالا 

در بنادر کشور است 
   گروه خبر // رئیس دبیرخانه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی، 
اقدامات بندر شهید رجایی و سازمان اموال تملیکی استان هرمزگان در حوزه 
خروج کالاهای متروکه را مثبت ارزیابی کرد و گفت: در مساله اموال تملیکی به 
دولت با هماهنگی سایر قوا به دنبال آن است تا قوانین به شکلی تنظیم تا اموال به 
سمت متروکه شدن پیش نرود. محمدرضا یزدی در حاشیه بازدید از بخش های 
مختلف بندر شهید رجایی اظهار کرد: بازدیدهای صورت گرفته از گمرک بندر 
شهید رجایی و اموال تملیکی حاکی از این مساله بود که با تلاش جهادگونه 
کارکنان سازمان بنادر و دیگر ارگان ها، تعیین تکلیف کالاهای متروکه از روند 
مناسبی برخوردار است. وی ادامه داد: سعی دولت سیزدهم بر این است که با 
هماهنگی سایر قوا تا حد امکان از رسوب کالاها جلوگیری شده و انتقال و 
ترانزیت کالا به داخل و خارج با سهولت صورت بگیرد.رئیس دبیرخانه ستاد 
هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی گفت: در مساله اموال تملیکی نیز به دنبال 
این هستیم که با هماهنگی و همکاری سایر قوا، قوانین به شکلی تنظیم شود 
که اموال به سمت متروکه شدن نرود.یزدی با اشاره به برخی مشکلات فعالان 
حوزه اقتصادی در بخش انتقال ارز بیان داشت: امروز سازوکارهای خوبی در 
راستای برطرف شدن انتقال ارز در پیش گرفته شده که امیدواریم با هماهنگی 
و همکاری سه قوه، ارگان های دولتی و اجرایی و ارائه سازوکارهای عملیاتی 
در این حوزه هرچه شتابنده تر مشکلات را از پیش روی بازرگانان برداریم. 
وی افزود: رویکرد دولت بر این است تا بخشنامه ها و قوانین به شکلی تنظیم 
شود تا ضمن برطرف شدن ناهماهنگی بین ارگان ها، تجار در انتقال کالاهای 
خود با فرآیند اداری کمتری روبرو شوند. در این بازدید »علی رضا محمدی 
کرجی ران، مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان و ابوالفضل اکبرپور مدیرکل 
گمرک شــهید رجایی و ناظر گمرکات استان هرمزگان، گزارشی از اقدامات 
 صورت گرفته پیرامون خروج کالاهای متروکه و میزان کالاهای رسوبی در بندر 
شهید رجایی را ارائه کردند. به گزارش ایسنا ؛  رئیس دبیرخانه ستاد هماهنگی 
مبارزه با مفاسد اقتصادی در بازدید از بندر شهید رجایی از بخش های مختلفی 

از جمله پایانه های کانتینری یک و دو این بندر بازدید کرد.

آثار جشنواره فیلم فجر در بندرعباس افزایش یافت 
   گروه خبر // مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان از افزایش آثار 
جشنواره فیلم فجر در هرمزگان خبر داد. اسمعیل جهانگیری  افزود: با توجه به 
رایزنی های صورت گرفته با ستاد مرکزی برگزاری جشنواره فیلم فجر تعداد 
فیلمهای اختصاص یافته به سالن های سینمای منتخب برگزار کننده در جشنواره 
فیلم فجر در هرمزگان افزایش یافت.وی بیان کرد: »درب، 2۸۸۸ و برف آخر« 
سه فیلمی هستند که با رایزنی با ستاد مرکزی جشنواره به سینماهای منتخب 
اکران آثار جشنواره فجر در استان هرمزگان اختصاص و جمع آثار این جشنواره 
به ۱9 فیلم رسید.به گزارش ایسنا ؛ مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان 
 خاطرنشان کرد: جشنواره ملی فیلم فجر از تاریخ ۱5 الی 22 بهمن ماه در دو 
سالن سینما ستاره جنوب و ستاره شهر بندرعباس در سه سانس ۱۷ - ۱9.۳۰ 

و 22 برای علاقه مندان به این جشنواره اکران خواهد شد.

دادستان عمومی شهرستان میناب :
سرکرده بین المللی قاچاق سوخت در میناب دستگیر شد

   گروه خبر //  دادستان عمومی و انقلاب شهرستان میناب از دستگیری 
سرکرده بین المللی قاچاق سوخت در میناب خبر داد. ابراهیم طاهری بیان 
داشت: با رصد اطلاعاتی نیروهای دریابانی و انتظامی و اقدام عملیاتی یگان 
اجراییات دادگستری میناب فردی به نام »آ، م« به عنوان قاچاقچی بین المللی 
سوخت در میناب دستگیر و پرونده قضائی آن تشکیل و در حال سیر مراحل 
قانونی است.به گزارش  مهر، وی بیان کرد: قرارگاه عملیاتی مبارزه با قاچاق 
سوخت در میناب با جدیت و شدت در حال انجام برنامه ها در این خصوص 

بوده در جهت تامین امنیت جان و سلامت مردم در تلاش است.

خبر

خبری

پنجشنبه 14 بهمن 1400
1 رجب 1443
سال بیست و یکم شماره 3813

    
سرمقاله

  از روزگذشته دادستان محترم بندرعباس که تا قبل از این، معاونت دادگستری 
هرمزگان را برعهده داشته است،بصورت رسمی معرفی و فعالیت خود را آغاز کرد. 
در زمانی که آقای قهرمانی رئیس کل فعلی دادگستری هرمزگان، دادستان بندرعباس 
بودند، بدلیل حضورشان در حوزه های مختلف و دفاع قاطعانه از حقوق مردم باعث 
افزایش رضایت مندی شهروندان در حوزه های مختلف شدند و انتظار می رود این 
روند را دادستان جدید نیز ادامه دهند. یکی از موضوعاتی که در هفته های اخیر مردم 
بندرعباس از آن گلایه داشتند، این بود که طرح ملی جهش تولید مسکن مربوط به 
این شهر اجرا نشده و متقاضیان در سامانه ثبت نام می توانند گزینه شهرک علوی را 
انتخاب کنند. شهرک علوی در فاصله 4۰تا 5۰ کیلومتری شهربندرعباس قرار دارد 
و برای ثبت نام متقاضیان مسکن شهربندر خمیر یا پرسنل صنایع شاید مناسب باشد، 
اما برای بندرعباسی ها به هیچ وجه مناسب نیست و تردد بین بندرعباس و شهرک 
علوی در این جاده ترانزیتی پرخطر و هزینه بر است و منطقی نیست که مردم آنجا 
زندگی کنند و برای کسب و کارشان هر روز این مسیر را رفت و آمد کنند. از بیش 
 از سه ماه قبل و زمان آغاز ثبت نام در طرح جهش تولید مسکن و بخصوص در 
هفتــه های اخیر بارها گزارش هایی از عــدم نارضایتی مردم بندرعباس از عدم 
اختصاص زمین در داخل شهر بندرعباس در رسانه های مختلف منتشر و منعکس 
شــده است که تاکنون چندان اثرگذار نبوده است و به خواسته مردم توجهی نشده 
 اســت. در اجرای این طرح ملی اعلام شــده اســت که در گام نخست بایستی 
 زمین های مازاد دستگاه های اجرایی برای این طرح اختصاص یابد که نیاز است 
زمین های مازاد دســتگاه های اجرایی و... در داخل شهر بندرعباس به این طرح 
اختصاص یابد. از طرفی دیگر قبلا اعلام شده بود که براساس قانون، اماکن نظامی به 
 خارج از شهر منتقل می شود که اگر این موضوع هم محقق شود، بازهم زمین های بیشتری 
 می تواند برای اجرای این طرح ملی حوزه مســکن اختصاص یابد. از آن طرف 
می توان درصورت وجود کمبود زمین، شمال اتوبان شهیدرجایی بندرعباس و شرق 
وشمال میدان میوه و تره بار را برای اجرای این طرح که انقلابی را در خانه دار شدن 
اقشار مختلف ایجاد خواهد نمود، درنظر گرفت. متاسفانه علی رغم اینکه در برخی 
شهرهای کشور عملیات اجرایی این طرح ملی نیز آغاز شده است، اما در بندرعباس 
حتی ثبت نام از متقاضیان مســکن در شهر بندرعباس هم صورت نگرفته است و 
برخی از متقاضیان مسکن که در شهرک علوی ثبت نام کرده اند، عنوان می کردند 
که آنها نمی دانستند شهرک علوی کجاست و تصور می کردند که مانند شهرک پیامبر 
اعظم )ص(، شــهرکی دیگر در داخل شهر بندرعباس به نام شهرک علوی درنظر 
گرفته اند که ثبت نام کرده اند، وگرنه حاضر نیســتند در شهرکی ثبت نام کنند که 
نزدیک بندرخمیر است. آنها از مسئولان مربوطه می خواهند که مکان مناسبی در 
شهر بندرعباس در نظر گرفته شود. از دادستان جدید بندرعباس نیز انتظار می رود 
جهت تحقق این خواسته مردم و اجرای عادلانه این طرح ملی در بندرعباس و رفع 
مشکل مسکن مستاجران و افراد بی خانمان دستور دهند زمین های مازاد ادارات و... 
در اختیار اداره کل راه وشهرسازی جهت اجرای این طرح قرار گیرد و از متقاضیان 
مسکن در شهر بندرعباس ثبت نام شود و زودتر عملیات اجرای طرح جهش تولید 
مسکن در داخل شهر بندرعباس اجرایی شود تا مردم به خانه دار شدن امیدوار شوند. 
 همچنین برای شکســتن حباب مسکن و برخورد با محتکران مسکن و نظارت بر 
قیمت گذاری مسکن نیز بایستی نظارت ها و برخورهای لازم صورت گیرد و اجرای 
طرح جهش تولید مسکن در شهر بندرعباس می تواند بر تعدیل قیمت مسکن در این 
شهر نیز اثرگذار باشد که انتظار می رود با ورود دادستان بندرعباس به حوزه مسکن 

   علی زارعیو طرح جهش تولید مسکن، این مهم محقق گردد .

انتظار مَسکنی از دادستان جدید بندرعباس 

 در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک 
و آب و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبــر // مدیرکل بنــادر و دریانوردی 
هرمــزگان گفت: همزمان با چهل و ســومین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقاب اسامی، 14 
طرح دریایی و بنــدری با اعتباری بالغ بر 390 
میلیارد و  535 میلیون تومان به بهره برداری 

خواهد رسید.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ، »علی رضا محمدی 
کرجی ران« در تشــریح جزییــات طرح های آماده 
بهره بــرداری در دهــه فجر ۱4۰۰ اظهار داشــت: 
۱4طرح بندری و دریایی اســتان بــا اعتباری بالغ 
بر ۳9۰ میلیارد و  5۳5 میلیون تومان با احتســاب 

 یک پــروژه دیگر به میــزان ۸5۰ هــزار یورو به 
بهره برداری می رسد. وی احداث تاسیسات مخازن 
نگهداری مواد زائــد نفتی، احداث مخازن نگهداری 
فرآورده های نفتی، احداث اسکله تجاری بندر چند 
منظوره سیریک و ساخت و ساخت و به آب اندازی 
شناور طنابگیر همیار 4 را از شاخص ترین طرح های 
قابل بهره برداری اداره کل بنــادر هرمزگان در دهه 
فجر ۱4۰۰ اعــلام کرد. مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان، ســاخت و به آب اندازی شناور طنابگیر 
همیار 4 از طرح های مهم و شاخص قابل آماده افتتاح 
در دهه فجر امسال اعلام کرد که برای تکمیل آن ۸5۰ 

هزار یورو هزینه شــده است. محمدی  کرجی ران از 
دیگر طرح های آماده بهره برداری در بزرگترین بندر 
 تجاری کشــور به هدایت سیلاب اراضی غرب بندر 
 شهید رجایی، تعمیرات اساسی انبار 22 ترانزیت و شبکه 
برق رســانی به مکنده های غــلات این بندر، تغییر 
کاربری یــک فروند بارج 5۰۰ تنــی جهت انجام 
عملیات ســوخت رسانی به کشــتی ها و تعمیرات 
اساسی و بهره برداری از یک فروند کشتی  بویه گذار 
 اشــاره کــرد. مدیر منطقــه ویژه اقتصــادی بندر 
شهید رجایی اضافه کرد: احداث ایستگاه آتش نشانی 
 A و C بندر شــهید حقانی، تعمیرات اساسی محور

مجتمع بندری شهید رجایی، بهره برداری از ساختمان 
خدمات رفاهی و تعمیرات اساســی فاز یک اسکله 
بندرلنگه و ســاخت و بهره برداری از اسکله فلزی 
شــناور بخش دیگری از طرح های بندری و دریایی 
قابل افتتاح در چهل و ســومین ســالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی هستند. وی با بیان اینکه عمده منابع 
مالی این طرح ها از محل اعتبارات داخلی ســازمان 
بنادر و بخشــی دیگر نیز از محل ســرمایه گذاری 
بخش خصوصی تامین شــده است، اظهار داشت: با 
بهره برداری از این طرح ها، برای ۳95 نفر در زمان 

بهره برداری اشتغال ایجاد می شود.

همزمان با دهه مبارک فجر صورت می گیرد 

بهره  برداری از 14 طرح درحوزه دریایی و بندری هرمزگان 

پشت پرده سیاست 

  
امیرحســین ثابتی مجری برنامه در توئیتی  نوشــت :»  قبل از شروع برنامه خانم 
مولاوری بنده را بدون هیچ دلیلی در توئیتــر بلاک کرد.در ابتدای برنامه هم خانم 
شجاعی کارشــناس قبلی جهان آرا را تهدید به شکایت کرد.اواسط برنامه هم هر 
 دو نفــر برنامه را ترک کردند. زنده باد مخالف من، زنده باد تحمل مخالف، زنده باد 
گفت وگوی تمدن ها « این توئیت با واکنش  مصطفی تاج زاده مواجه شد و خطاب به 
ثابتی نوشت : »من آماده مناظره درباره عملکرد اصلاحات و مخالفانش، با هر فردی 
که صداوسیما مصلحت بداند، هستم. چه روزی؟ #دروغ_ممنوع« کاربر دیگری نیز  
خطاب به مولاوردی نوشت :» این که شما میدان گفت و گو را رها می کنید، مخاطب 
خواسته یا ناخواسته چنین برداشتی می کند که شما حرفی برای گفتن ندارید، بهتر بود 
در برنامه می ماندید و برای تبیین هرچه بهتر مسئله به گفت وگو ادامه می دادید.«  
خیلی از کاربران دیگر نیز ترک جلسه را به معنی نداشتن توضیح از سوی آن ها قلمداد 
کردند.در عین حال زهرا طباخی روزنامه نگار و فعال رسانه ای اصولگرا در استوری 
اینستاگرام  خود به انتقاد از رفتار مجری و عوامل برنامه جهان آرا پرداخت و نوشت 
:» پیشتر خانم های اصولگرا را به جهان آرا دعوت کردید که الان مسئولیت اجرایی 
دارند، با وجود این تمام مدت علیه شجاعی و مولاوردی و ابتکار صحبت کردند. این 
هفته در پاسخ به اعتراض غایبان برنامه قبل، به مولاوردی وشجاعی تریبون دادید 
 اما وسط برنامه مجدد میل به محاکمه در شما جوشید و به سمت رقیب چرخیدید. 
چرا ؟« وی در ادامه تاکید کرد:»   اگر بنا بود شــکل برنامه مناظره باشد، چرا دور 
قبل چنین نکردید ؟ چرا پیش از برنامه به مهمانانتان نگفتید؟« متاســفانه نگاه بلند 
مدت نداریم ! تصور این است با دوبرنامه کل حق و ناحق حوزه زنان را باید تعیین 
تکلیف کرد...ساده سازی مسائل کلان، آفت بزرگی است تمرین صبر ومشق تدبیر 
لازم است.« در این میان  علی مجتهد زاده  وکیل دادگستری در توئیتی نوشت :»امروز 
به وکالت از خانم ها ابتکار، مولاوردی وزهرا شجاعی  شکایت از رئیس سازمان صدا 
و سیما، مدیر شبکه افق و فاطمه شجاعی به اتهام افترا و نشر اکاذیب در دستگاه قضا  

ثبت شد انتظار و امید رسیدگی قانونی، منصفانه و شفاف داریم.«
»مهرشاد سهیلی« بازداشت شد

 چندی قبل بود که گزارش های تفصیلی فرهیختگان درباره مهرشاد سهیلی حسابی 
خبرسازشــد. جوان ۱۷ ساله ای که ادعا می شد با  فعالیت های رسانه ای    در این 
چند سال اخیر به اسم کمک به مناطق محروم و حرکت های جهادی  مبالغ زیادی را  
از مردم دریافت و آن را در راه های گوناگون استفاده می کرده است.  گزارش هایی 
که در نهایت با تکذیبیه سهیلی و ادعای درخواست پول خبرنگار فرهیختگان  همراه 
شد و صادق امامی گزارش نویس فرهیختگان نیز در واکنش به تکذیبیه سهیلی تاکید 
کرد که از او شکایت خواهد کرد و کمی بعد در اواخر دی ماه در صفحه توئیتر خود 
نوشت :» قبلتر نوشته بودم برای دفاع از حیثیت قلم، ادعای دروغی را که  مهرشاد 
سهیلی علیه من مطرح کرد در دادگاه پیگیری می کنم. رسما شکایتم علیه سهیلی را 
ثبت کردم...« گفتنی است  امامی در آخرین مورد از گزارش های خود درباره این 
جوان ۱۷ ساله موسیانی، بر اساس اظهار نظر نزدیکان مهرشاد سهیلی مدعی شده بود 
که او برای ارتباط برقرار کردن و دیدار با مدیران ارشد کشور، مبالغ هنگفتی خرج 
می کرده به طوری که حاضر بوده برای عکس با رئیس جمهور سابق مبلغ 5 میلیون 

تومان و برای دیدار و عکس با وزیر سابق اطلاعات یک خودروی سواری بدهد.

جنجال در »افق«
شهیندخت مولاوردی و زهرا شــجاعی به نشانه اعتراض، برنامه جهان آرا را 
ترک کردند که این موضوع با حاشــیه های زیادی همراه شد و به شکایت از 
جبلی انجامید.روز یک شنبه هفته گذشته برنامه جهان آرا به مناسبت روز زن 
گفت وگویی میان دو کارشــناس برگزار کرد و در آن از برگزاری یک نشست 
در زمان ریاست جمهوری حســن روحانی با محوریت »زنان روسپی« انتقاد 
کرد. کارشــناس برنامه جهان آرا  شبکه افق ، دولت اصلاحات و معاونت زنان 
دولت حسن روحانی را به تلاش برای جا انداختن روسپی گری به عنوان یک 
شــغل متهم کرد. این کارشناس مدعی شد دولت روحانی به دنبال این بوده که 
از بیت المال مسلمین استفاده کند تا زنان تن فروش به رسمیت شناخته شوند و 
بتوانند خدمات جنسی بدهند.پس از آن شهیندخت مولاوردی چنین اظهاراتی 
را کــذب خواند و گفت اتهامات  درباره این نشســت تخصصی که به حمایت 
از روســپی گری تعبیر شده، کذب است.  عنوان این نشست »نشست تخصصی 
ســلامت زنان و رفتارهای پرخطر با تاکید بر ایدز« بوده است. در این نشست 
خانم دکتر محرز یکی از کارشناسان حاضر بود اما این ها عنوان نشست را هم 
تغییر دادند و مدعی شــدند می خواستیم کارت سلامت به زنان روسپی بدهیم.

پس از این ماجرا،  دست اندرکاران جهان آرا قول داده بودند که زمانی را برای 
پاسخگویی مسئولان وقت در نظر بگیرند لذا خانم ها مولاوردی و شجاعی به 
برنامه جهان آرا دعوت شدند تا پاسخ کارشناسی که آن ها را متهم به تلاش برای 
به رسمیت شناختن روسپی گری کرده بود ،بدهند. به گزارش دیده بان ایران، زهرا 
شجاعی رئیس مرکز امور مشارکت زنان دولت اصلاحات در این برنامه گفت:  
»نباید به بهانه نقد، واژه های دیگری جای عبارت »بهداشت جنسی« گذاشت.« 
وی افزود:»مسئله،  قضایی هم خواهد شد چون قصد دارم از اتهام زنندگانی که 
در برنامه قبلی جهان آرا حضور داشتند شکایت کنم؛ آزادی بیان ،حد و حدودی 
دارد و اتهامی که زده شد، در فقه اسلامی مجازات دارد.«  شهیندخت مولاوردی 
معاون امــور زنان و خانواده دولت روحانی هم  در این باره گفت: »به نظر من، 
آن چه در برنامه قبلی جهان آرا رخ داده، ســیاه نمایی مطلق بود، همان اتهامی 
که همیشــه به ما می زدند.« پس از اظهارات زهرا شجاعی و مولاوردی، فاطمه 
شجاعی )کارشناسی که در برنامه قبل صحبت ها را مطرح کرده بود( پشت خط 
تلفنی برنامه آمد. موضوعی که با اعتراض مولاوردی و شــجاعی همراه شد و  
آن ها به نشانه اعتراض و با بیان این که این برنامه فرصت توضیح آن ها بوده ، 
برنامه پخش زنده جهان آرا را ترک کردند. پس از این ماجرا ،تهیه کننده جهان آرا 
درباره اطلاع رســانی روند برنامه به مولاوردی و شجاعی توضیحاتی ارائه کرد 
و در صفحه توئیتر خود نوشــت :» به عنوان تهیه کننــده برنامه جهان آرا قبل 
از شــروع برنامه روال گفت وگو را با خانم ها شجاعی و مولاوردی هماهنگ 
کردم وگفتم در فراخور بحث امکان گفت وگوی تلفنی با کارشناســان را داریم. 
اعتراضی نکردند. اما پس از ارتباط تلفنی با منتقدان فرار را بر قرار ترجیح دادند.« 
توئیتی که بی پاسخ نماند و مولاوردی در جواب بهروز یاوری نوشت:» صادق 
باشید!تنها راه نجات این است برادر من«. در این بین اما این ماجرا بین کاربران 
فضای مجازی نیز بازتاب زیادی پیدا کرد و واکنش های مختلفی به همراه داشت.

در همین زمینه روز گذشته خبر بازداشت مهرشاد سهیلی در رسانه ها منتشر شد 
و عین ا... نیازی رئیس حوزه قضایی بخش موسیان و دشت عباس در این باره 
گفت :» در راستای نیابت قضایی دستگاه قضایی استان قم و با همکاری سربازان 
گمنام امام زمان )عج( مهرشاد سهیلی بازداشت و با قرار قانونی روانه زندان شده 
است.« وی همچنین اظهار کرد: »این حوزه قضایی مجری اجرای دستور نیابت 

قضایی بوده و از محتوای پرونده متهم بازداشت شده مطلع نیست.«
تازه های مطبوعات

دنیای اقتصاد - این روزنامه نوشت : وخامت شرایط غیراقتصادی و ناکارآمدی 
سیاست گذار اقتصادی در دهه 9۰ دست به دست هم دادند تا بازار مسکن طی 
۱۰ سال به »جهنم« مصرف کنندگان و تولیدکنندگان خانه و ساختمان و »بهشت« 

سفته   بازها و سوداگران ملکی تبدیل شود.
 شرق - این روزنامه در واکنش به جوابیه اخیر روابط عمومی مجلس که گزارش 
اخیر این روزنامه درباره طرح صیانت را غرض ورزانه توصیف کرده بود، نوشت : 
نه فقط افکار عمومی، صاحبان کسب وکارهای مجازی و کارشناسان متعدد درباره 
نتایج زیان بار اجرایی شدن این طرح در صورت اصلاح نشدن هشدار داده اند، بلکه 
حتی مرکز پژوهش های مجلس نیز آن را رد کرده و برخی مواد آن  را خلاف قانون 

اساسی تشخیص داده است.
 جمهوری اسلامی - این روزنامه نوشت : فاصله طبقاتی در کشور غوغا می کند. 
این فاصله طبقاتی و این بی عدالتی به هیچ وجه خواست امام خمینی نبود. به گردن 
این و آن انداختن این وضعیت غیرقابل قبول نیز نه درست است و نه مشکلی را از 
زندگی سخت مردم حل می کند. همه باید به عملکرد نادرست خود اعتراف کنند و 
صریح به مردم بگویند با مشغول شدن به جنگ قدرت ،فرصت ها را سوزاندند و 
نتوانستند کشور را به سوی هدفی که امام خمینی)ره( ترسیم کرده بود ، پیش ببرند.

 همشهری- این روزنامه نوشت : تلاش های اخیر دستگاه قضایی برای دوری از 
رفتار تبعیض آمیز در برخورد با تخلفات مردم و سازمان های دولتی با واکنش های 
مثبتی در افکارعمومی مواجه شده  است و عقب نشینی از بستر و حریم رودخانه 
چالوس از عزم قوه قضاییه با هدف پیشــگیری از وقوع تخلف و جرم حکایت 

دارد.
انعکاس

دیده بان ایران نوشــت : بسیج دانشجویی در نامه ای به وزیر امور خارجه ضمن 
قدردانی از سیاست خارجی کشــور به ویژه در توسعه روابط با همسایگان، از 
مجموعه  دیپلماسی خارجی کشور خواست تا با مواضع محکم در جهت خنثی 
کردن تحریم های ظالمانه آمریکا و احقاق حقوق ملت ایران گام هایی اســتوار 
بردارند. بسیج دانشجویی در نامه ای به وزیر امور خارجه اعلام کرد: چندبار رهبر 
حکیم انقلاب باید زنهار دهند مسئولان را از اعتماد بی مبنا به آمریکایی ها؟! مگر 
اقدام مثبتی از آمریکایی ها دیده اید که پالس مذاکره می فرســتید؟! نه در عمل و 
 نه حتی در بیان مگر تغییری مشــاهده کرده اید که دم از مذاکره با قاتلان شهید 

حاج قاسم سلیمانی می زنید؟!

برنا مدعی شــد : حسن روحانی »دولت سایه« تشکیل می دهد. برخی اخبار از 
شروع فعالیت های غیررسمی رئیس جمهور سابق برای بازگشت به عرصه سیاسی 
کشور حکایت دارد.  بر اســاس این اخبار، حسن روحانی، هر هفته با اعضای 
دولت های یازدهم و دوازدهم جلســه دارد. در این جلســات درباره اقدامات و 
عملکرد دولت ســیزدهم به ویژه در زمینه های اقتصادی بحث و بررسی صورت 
می گیرد و احتمالاً در آینده ای نزدیک،  روحانی یا مقامات دولت او اقدام به طرح 

انتقادات آشکار و پررنگ و انسجام یافته از دولت رئیسی خواهند کرد.
 به رغم تکذیب اقتصاد آنلاین ، شــرق جزئیات بیشتری از نامه منتسب به جلیلی را 

منتشرکرد
 همزمــان با تنفس کوتاه طرف های مذاکره کننده در وین، موضوع نامه  2۰۰ 
صفحه ای ســعید جلیلی حسابی خبرساز شده اســت. چندی قبل بود که در 
فضای مجازی خبری منتشر شــد مبنی بر این که سعید جلیلی عضو شورای 
عالی امنیت ملی کشــورمان در نامه ای 2۰۰ صفحه ای به مقامات عالی نظام 
از روند مذاکرات انتقاد کرده اســت. نامه ای که سخنگوی وزارت خارجه در 
نشست اخیر خود ودرپاسخ به خبرنگار خراسان درباره آن  اظهار بی اطلاعی 
کرد و کمی بعد  ســایت خبری اقتصاد آنلاین مدعی شد که  دفتر سعید جلیلی  
وجود چنین  گزارشی را  تکذیب کرده است.حالا اما روزنامه شرق در گزارش 
خود به نقل از یک منبع آگاه ، مهر تایید بر این ماجرا زد و جزئیاتی از محتوای 
آن را آورد : » جلیلی در این نامه از نقد صرف برجام فراتر رفته و خواســتار 
این شــده است که ایران از برجام خارج شود و غنی سازی را تشدید کند.« در 
ادامه این گزارش آمده است  :»  در این نامه او به صراحت مخالفت خود را با 
مسیری که هم اکنون در حال طی شدن است، اعلام کرده و گفته است ایران باید 
از برجام خارج شــود. طبق نسخه تجویزی او، در گام بعدی، طرف های دیگر 
برجام برای پیگیری سازوکار ماشه و بازگرداندن تحریم های اصلی هسته ای به 
مشکل حقوقی خواهند خورد و نیازمند مراجعه به شورای امنیت سازمان ملل 
متحد خواهند شــد اما در آن جا، به تصور جلیلی، روسیه و چین از حق وتو 
استفاده خواهند کرد و تلاش اروپایی ها و ایالات متحده به نتیجه نخواهد رسید. 
مرحله بعدی پیشنهاد جلیلی، افزایش غنی سازی و ارتقای آن به سطوح بالاتر 
تا حتی 9۰ درصد است. به گفته او پس از آن ایران باید وارد مذاکره مستقیمی 
با ایالات متحده شــود و امتیازات لازم و رفــع تحریم ها را آن جا از آمریکا 
بگیــرد. « در بخش دیگری از این گزارش آمده اســت :» طبق گفته های این 
منبع آگاه، جلیلی پیشتر و قبل از ارسال این نامه، تماس های خود را با حسین 
امیرعبداللهیان وزیر خارجه و علی باقری کنی، معاون سیاسی او و رئیس هیئت 
مذاکره کننده ایران در مذاکرات احیای برجام در وین، داشــته و در تلاش برای 
اقناع آن ها ناکام مانده اســت. پس از این بوده است که جلیلی در این مرحله 
سراغ نامه به رهبری رفته اســت.«این گزارش  با واکنش بسیاری از کاربران 
فضای مجازی مواجه شد. در این میان مصطفی فقیهی مدیر مسئول انتخاب در 
صفحه توئیتر خود مدعی شــد که  جلیلی عضو شورای عالی امنیت ملی چند 
ماه قبل نیز محتوای نامه خود را در جلسه ای با حضورسران نظام بیان کرده که 

همان جا پاسخ منفی دریافت کرده است .

گروه خبر // مدیرعامل مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران 
طی پیامی آغاز دهه مبارک فجر و ســالروز پیروزی شکوهمند انقاب 

اسامی ایران را تبریک گفت.
   به گــزارش خبرنگار دریا  در پیام ســلمان ضربی آمده اســت ؛ انقلاب 
اسلامی ایران نمادی از شکوه حرکتی جمعی و مردمی و همدلی در جهت آغاز 
فصلی نو در تاریخ معاصر ایران و جهان اســت که برای رسیدن به این هدف 

 والا و ارزشمند بسیاری از شــهیدان جان شیرین خود را فدا کرده و با خون 
خود اســتقلال و آزادی را تضمین نمودند و اینک در چهل و سومین سالروز 
پیروزی شــکوهمند انقلاب اســلامی ضمن تبریک این ایام فرخنده با تمامی 
شــهدا و رهبر کبیر انقلاب میثاق مجدد می بندیم که تا پای جان در ســنگر 
صنعت ایســتاده ایم و در دفــاع از آرمانهای انقلاب و شــهدا ذره ای عقب 

نخواهیم نشست.

پیام تبریک مدیرعامل ایزوایکو به مناسبت دهه فجر

  

گروه خبر // مدیرعامل شرکت تعاونی نخلداران 
حاجی آباد گفت: خرمــای پیارم حاجی آباد برای 
نخستین بار در کشور با هدف کمک به نخلداران 
برای بهره مندی از منافع اقتصادی، تجاری سازی 
بعنوان پایلوت بکارگیری دانش فنی سوئیسی ها 

انتخاب شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، ســعید خســروی در 
حاشــیه بازدید میدانی از نخیلات حاجی آباد، اظهار 
کرد: در راستای تجاری سازی خرمای پیارم کارگاه و 
کارگروهی دو روزه ای با حضور »پاسکال برناردونی« 
مدیر و مشــاور بین المللی طرح نشــانه جغرافیایی، 
»مونــا کنعانیان « مدیر ملی »پــروژه مالکیت فکری 
ایران و ســوئیس، باغداران، اعضای تعاونی نخلداران 
و انجمن خرما شهرستان و استان در سالن فرمانداری 
این شهرســتان برگزار شد.  مدیرعامل شرکت تعاونی 
نخلداران حاجی آباد، گفت: ارقام خرمای استان بویژه 
پیارم برای صادرات و معرفی به بازار های جهانی، نیازمند 
برندسازی و توسعه بسته بندی، فرآوری و ایجاد صنایع 
تبدیلی اســت.وی با بیان اینکه برندسازی محصولات 

می توانــد اقتصاد و درآمد خانوارها را متحول و به دنیا 
معرفی کند، افزود: توسعه تولید، فرآوری، بسته بندی و 
بازاریابی فروش خرما می تواند اشتغال بسیاری ایجاد کند 
و افزایش رفاه برای مردم روستا های استان را به همراه 
داشته باشد و با اجرای طرح پایلوت برندسازی خرمای 
پیارم در شهرســتان حاجی آباد، بستر این دانش برای 
سایر محصولات ایجاد می شود.خسروی خاطرنشان 
کــرد: خرمای پیارم حاجی آباد به عنوان پایلوت نمونه 
مدیریت صحیح نشــانه های جغرافیایی با هدف کمک 
به تولیدکنندگان به  منظور بهره مندی از منافع اقتصادی 
نشانه جغرافیایی، ارتقای رقابت پذیری، تجاری سازی 
و ایجاد تاثیر مثبت بر توسعه اقتصادی از حمایت های 
ویژه برخوردار خواهد شد.در ادامه نماینده تام الاختیار 
و مدیر ملی »پروژه مالکیت فکری ایران و ســوئیس-
ایرسیپ« مستقر در ســفارت سوئیس در ایران، گفت: 
براســاس این طرح برای اولین بار در ایران، با استفاده 
از تجارب سوئیس و دانش فنی متخصصان سوئیسی، 
به اجرای صحیح سیســتم مدیریت نشانه جغرافیایی 
در ایــران می پردازد.»مونا کنعانیان« ضمن بیان این که 

حمایت قانونی ارائه شده به نشانه های جغرافیایی یک 
موضوع رو به رشد علاقه و توجه جهانی است، اظهار 
کرد: در حال حاضر طرح مشترک چهار ساله ای میان 
»موسسه فدرال مالکیت فکری سوییس و مرکز مالکیت 
فکری ایــران« با عنوان »پروژه مالکیت فکری ایران و 
سوییس« آغاز شده است.وی با بیان این که این طرح 
به عنوان پایلوت اجرایی سیســتم نشانه جغرافیایی در 
ایران انتخاب شده اســت، گفت: هدف طرح این است 
که با اجرای صحیح سیستم مدیریت نشانه جغرافیایی 
بتواند به تجاری سازی این محصولات در بازار جهانی 
کمک کند. کنعانیان با اشاره به این که از دیدگاه اقتصادی 
 لوگوی نشــانه جغرافیایی به ایــن محصولات امکان 
متمایز شدن از سایر محصولات را می دهد، گفت: براین 
اساس، محصول مورد نظر ارزش افزوده بیشتری ایجاد 
می کند، خصوصا وقتی که مصرف کننده لیبل نشــان 
جغرافیایی روی محصول نهایی را می شناسد و در انتخاب 
محصول مدنظر قرار می دهد.وی اضافه کرد: به رسمیت 
شناختن محصول نشانه جغرافیایی همچنین تولیدکنندگان 
محلی را در برابر رقابت محصولات وارداتی محافظت 

می کند ضمن این که، ماهیت مدیریت جمعی نشــانه 
جغرافیایی، روابط میان ذی نفعان محلی زنجیره ارزش 
از تولیدکنندگان و واحدهای فراوری و تجار را تقویت 
می کند که منجر به بهبود چرخه توســعه اقتصاد محلی 
می شود. کنعانیان با بیان این که شهرت و اعتبار ایجاد شده 
توسط محصول نشانه جغرافیایی، فرصت های اقتصادی 
جدیدی برای سایر خدمات و محصولات قلمرو تولید 
آن  ایجــاد می کند، گفت: این اقدامات، مجددا منجر به 
توسعه و تقویت اقتصاد محلی می شود که برای مناطق 
شکننده مانند مناطق بیابانی، کوهستانی و تالابی، جایی 
که شیوه های کشاوررزی بزرگ مقیاس جواب نمی دهد 
و در نتیجه محصولات کشاورزی سنتی می توانند تبلیغ 
شوند، بسیار اهمیت دارد.طرح مالکیت فکری ایران و 
سوئیس در هم اندیشی با دست اندرکاران ایرانی، خرمای 
پیارم حاجی آباد و زیلوی میبد را که قبلًا به عنوان نشانه 
 )WIPO(جغرافیایی در سازمان جهانی مالکیت فکری
بر اساس موافقت نامه لیسبون به ثبت بین المللی رسیده 
بود، به عنوان نشانه جغرافیایی تحت پوشش پروژه در 

بخش صنایع دستی انتخاب کرده است.

برای نخستین بار در کشور ؛

خرماي پیارم بعنوان پایلوت بکارگیری دانش فنی سوئیسی ها انتخاب شد
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همزمان با دهه فجر،
۴۰ محفل انس

 با قرآن کریم در هرمزگان برپا می شود
  گروه خبر //  رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اســلامی 
هرمــزگان گفت: همزمان با دهه مبارک فجر، بیش از 4۰ محفل انس 
با قرآن کریم با حضور قاریان برجسته در استان برپا می شود. حجت 
الاســلام صابر پروین با اشاره به اینکه چنین محافل قرآنی از برکات 
و ثمره پیروزی انقلاب اســلامی است که امروز شاهد حضور پرشور 
مردم در این مراسم های قرآنی هستیم، افزود: از این تعداد ۱۰ محفل 
قرآنی در حاجی آباد، 6 محفل در بندرعباس، پنج محفل در جاسک، 
چهار محفل در پارســیان و مابقی در دیگر شهرستان های هرمزگان 
برگزار می شــود.وی بیان داشــت: پویش 4۰ ختم قرآن توسط 4۰ 
موسسه و تشــکل های قرآنی از جمله برنامه های کمیته قرآن ستاد 
دهه فجر انقلاب اسلامی در اســتان هرمزگان است.رئیس اداره امور 
قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی هرمزگان اظهارداشت: کاروان قرآنی 
انقلاب )زنگ انقلاب(، غبارروبی و عطر افشانی قبور مطهر شهدا، دیدار 
با خانواده های شــهدای قرآنی، رژه موتور سوار )حمل نمادین تمثال 
حضرت امام خمینی)ره( و دیدار با خانواده شهدا از دیگر برنامه های 
دهه فجر است.به گزارش ایرنا ؛ پروین در دهه مبارک فجر به اجرای 
مســابقه های قرآنی کوثر، کرسی های تلاوت قرآن در سطح مساجد، 
اجرای مسابقه های مجازی قرآن، فضاسازی خانه های قرآنی، برگزاری 
نشست های قرآنی با موضوع نقش قرآن در پیشبرد گام دوم انقلاب 
در مدارس، برگزاری جشن قرآنی ویژه قرآن آموزان، برگزاری مسابقه 
حفظ جزء سی ام قرآن، توزیع قرآن بین دستگاه های اجرایی، برگزاری 
مسابقه قرآنی نسیم فجر با محوریت حفظ سوره فجر و تولید محتوای 
متناسب با دهه فجر  خبر داد. وی گفت: نهادینه شدن فعالیت های قرآنی 

بیانگر اهمیت این فعالیت ها از دید جامعه و مسئولان است.  

وام های بدون ضامن شامل چه کسانی می شود؟ 
 گــروه خبر // دبیر کمیســیون هماهنگی بانک هــای هرمزگان 
گفت: به علــت اوج گیری کرونا، وام های بدون ضامن فعلًا به حقوق 
 بگیران پرداخت می شــود.عبدالله آبسواران افزود: همه حقوق بگیرانِ 
ســازمان ها، ادارات، نهاد های عمومی غیردولتی، شرکت های دولتی 
و خصوصی معتبر و وظیفه بگیران، مســتمری بگیران و بازنشستگان 
می توانند برای دریافت وام های بدون ضامن به بانک هایی که از آنجا 
حقوق دریافت می کنند مراجعه کنند.وی در خصوص مدارک لازم برای 
دریافت این وام هم گفت: این وام تا ســقف ۱۰۰ میلیون تومان با نامه 
کسر از حقوق و ارائه چک یا سفته قابل پرداخت است.دبیر کمیسیون 
هماهنگی بانک های هرمزگان؛ خوش حساب بودن، نداشتن اقساط 
معوق و بدهی بانکی و مثبت بودن نتیجه اعتبارســنجی متقاضی را از 
شــرایط دریافت وام عنوان کرد.آبسواران گفت: متقاضیان در صورت 
همکاری نکردن بانک ها به بخش شــکایت سایت بانک مرکزی یا 
بصورت حضوری به واحد های بازرسی بانک ها در استان مراجعه کنند.

به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ؛ وی با بیان اینکه در صورت امکان 
پرداخت این وام ها به دیگر افراد، فرایند آن اطلاع رســانی می شود، 

افزود: این افراد فعلًا به بانک ها مراجعه نکنند.

خبری

روابط عمومی 
با مصرف مرتب گوشت  ماهی و میگو خطر ابتلاء به بيماری گواتر و آسم كاهش می يابد شیلات هرمزگان 

گروه گزارش// شــهر رویدر از شهرهای مهم 
شهرستان بندرخمیر می باشد.

   ادبیات شــفاهی مردم شــهر رویدر و مکتوب 
نمودن آن از ملزومات کارهای پژوهشــی در این 
شهر تاریخی است. ادبیات  شفاهی  بخش  مهمی  از 
فولکلور اســت  و برای  آن  کــه  درک  دقیقی  از آن  
داشته  باشیم ، ضروری  است  که  توضیحاتی  درباره  
فولکلور ارائه  گــردد. فولکلور )FOlklOre( که  
در زبان  فارســی  به  فرهنگ  مردم ، فرهنگ  عامه ، 
دانش  عوام ، فرهنگ  توده  و... ترجمه  گردیده  است ، 
اولین  بار توســط  ویلیام  جان  تامز انگلیســی  )در 
ســال  ۱۸46 میلادی ( عنوان  شد. از نظر وی ، این  
واژه  ناظر بر پژوهش هایی  بــود که  باید در زمینه  
عادات ، آداب  و مشــاهدات ، خرافات  و ترانه هایی  
که  از ادوار قدیم  باقی  مانده اند، صورت  می گرفت . 
پذیــرش  این  اصطلاح ، بــا مقاومت هایی  در میان  
پژوهشــگران  همراه  بود. ایــن  مقاومت ها بیش  از 
هر چیز، به  ابهاماتی  مربوط  می شد که  در خود این  
اصطــلاح  و نیز تعریف  آن  وجود داشــت . به  رغم  
چنین  مقاومت هایی ، در زمانی  نه  چندان  زیاد، این  
اصطــلاح  در میان  اهل  علم  و نظر مقبولیتی  جهانی  
پیدا کــرد. از فولکلور تعریف های  فراوانی  صورت  
گرفته  است . این  تعریف ها گاه  به  هم  بسیار نزدیکند 
و گاه  فاصله ای  نســبتاً بعید از هــم  دارند. مراجعه  
بــه  دایره المعارف های  مهم  جهــان ، گویای  چنین  
اختلافاتی  اســت . در فرهنگ های  تخصصی  نیز با 
چنین  اختلافاتی  مواجه  می شــویم . ادبیات  عامه  یا 
ادبیــات  توده  یا فرهنگ  عوام  یا فولکلور در مقابل  
ادبیات  رســمی  است  که  مخلوق  ذهن  مردم  باسواد 
و تحصیل  کرده  اســت  و مجموعه ای    از ترانه ها و 
نمایش نامه هــا، ضرب المثل ها،  عامیانه ،  قصه های  
ســحر و جادو و طب  عامیانه و غیره می باشد.  در 
شــهر رویدر نیز ادبیات شفاهی این شهر و فرهنگ 
 عامــه آن جــای کار علمی فــراوان دارد. تمامی 
آداب و رســوم مردم این شهر می بایست در بستر 
زمان به صورت مکتوب درآید. این نوشــتار که با 
حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر رویدر 
و شــهردار فرهنگ دوســت و پر تلاش این شهر 
 جناب آقای عبدالحکیم جعفری به رشته تحریر در 
می آید در نظر دارد به ادبیات شفاهی شهر رویدر از 
نگاه های متعدد پرداخته و نشان دهد که بسیاری از 
مباحث ادبیات شفاهی شهر رویدر و آداب و سنن 
این شهرکه در بستر زمان فراموش گردیده اند، باید 

بیشتر مورد مداقه قرار گیرد.  
  در ارتباط با ادبیات شــفاهی مردم شــهر رویدر 
باید عنوان نمــود که یادگاری هایــی  که  بر در و 
دیوار نوشــته  می شــود، نوشــته های  روی  سنگ  
قبرها، دعاها، طلســمات ، قراردادها، مبایعه  نامه ها 
و قول نامه های  سنتی ، وصیت نامه ها و موارد دیگر 
همه  اجزای  مهمی  از فولکلور هســتند که  فقط  از 

طریق  کتبی  حفظ  و منتقل  می شــوند و می بایست 
تلاش های زیادی در مکتوب نمودن آن ها صورت 
پذیرد. بســیاری از عادات و آداب در جامعه قدیم 
رویدر و تمامی جنوب ایران وجود داشت که ممکن 
اســت در حال حاضر کاملا رنگ باخته باشد، اما 
در گذشــته مردم با این عادات و رسومات زندگی 
مــی کردند. مثلا در زمان هــای نه چندان دور در 
رویدر همانند برخی از مناطق جنوبی ایران رسم بر 
این بود که فروختن تخم مرغ را بعد از نماز مغرب 
و هنگام تاریکی شب کار خوبی نمی دانستند و از 
فروش آن در شــب خودداری می کردند. البته در 
 آن زمان تخم مــرغ به صورت امروزی فراوان، در 
مغازه ها وجود نداشــت. تنها فروش تخم مرغ در 
برخی خانه ها که مرغ داشــتند، رواج داشت و به 
علت کمبود آن تخم مرغ بســیار ارزشمند بود که 
معمولا برای مهمانان و کســانی که تازه از ســفر 
خارج بر می گشــتند، تهیه می گردید. در آن زمان 
شب هنگام بعد از نماز مغرب اگر مهمانی به منزل 
کسی وارد می شــد، بچه های خانه را برای خرید 
 تخم مرغ به خانــه های دیگران و به ویژه پیرزنان 

می فرستادند.
   لذا مردم فقیر و بزرگسالان تا ده مرغ را نگهداری 
می کردند که می توانند ده عدد تخم مرغ بفروشند. 
البته پیر زنان وقتی اصــرار خریدار بر خرید تخم 
مرغ را می دیدند، در نهایت تخم مرغ را به خریدار 
می دادند و در مجموع تلاش می کردند تا چیزهایی 
که رنگ سفید داشت را در شب نفروشند.) عبدالله 
ماجدی، مصاحبــه، ۱4۰۰( با تحقیاتی که نگارنده 

در مورد ســایر مناطق جنوب در ارتباط با ندادن 
تخم مرغ در شــب انجام داده، مشخص گردید که 
در بیشتر روستاها و برخی از شهرهای جنوبی آن 
زمان جنوب نیز این رسم رواج داشته است. فلسفه 
چنین کاری هنوز مشخص نیست. ولی مردم قدیم 
 رویدر آن را اجرا می کردند و به یقین در پشت آن 
فلسفه ای وجود داشت که ریشه در اندیشه های آن 
زمان داشــت. شاید هم رنگ سفید را نشان خوبی 
دانسته و دوست نداشــتند، اشیاء سفید را در شب 
تاریک واگذار نموده و آن را نشانه کم شدن رزق و 

روزی خود می دانستند.
  در فرهنگ عامیانه مردم شــهر رویدر عادات و 
آداب و رســومی وجود داشت که در حال حاضر 
فقط می شــود از طریــق تاریخ شــفاهی به آن 
پرداخت. در گذشــته در زمان خروج فرد از خانه 
اگر فرد عطســه می کرد می بایست برگشته و پس 
از مکث و چند لحظه در خانه دوباره از خانه بیرون 
می رفت. عطســه را صبر می گفتند و اگر فرد یک 
عطسه انجام می داد، می گفتند باید صبر نماید و اگر 
دو عطسه صورت می گرفت، عنوان می نمودند که 
خیریت است و صبر لازم نیست. صبر کردن نیز در 
فرهنگ جنوب ایران جایگاه ویژه ای داشــت. اگر 
فردی روی پلکش تیک ها ناگهانی می زد، عنوان 
می نمودند که حتما خبری خوش یا مهمان برایش 
در راه اســت و یا هدیه ای دریافت خواهد داشت. 
اگر دو دمپایی فردی پشــت سر هم به ردیف قرار 
می گرفت عنوان می نمودند که حتما خبر خوشی 
دریافت خواهد نمود و این مهم می رســاند که در 

جامعه آن زمان رویدر ارزش هدیه، خبر خوش و 
امید بخش، آمدن مهمان و غیره انرژی مثبت برای 
فرد ایجاد می نمود و مهم تر از همه اهمیت مهمان 

بود.
   واقعا آمدن مهمان شــور شعف خاصی در خانه 
مهمــان پذیر ایجاد می نمود و خیلی از نزدیکان به 
دیدار مهمان رفته و از او در مورد آداب و رســوم، 
شهر او و غیره ســوالاتی می پرسیدند. مهمان ها 
معمولا یا بصــورت فردی و یــا خانوادگی وارد 
خانــه رویدری ها می شــدند و اگــر به صورت 
خانوادگی بود، مهمانداران لباس های تمیز و نو بر 
 تن نموده و کودکان مهمان و میزبان نیز با همدیگر 
بــازی های بچه گانه انجام مــی دادند. ممکن بود 
میزبان هم در زمان های دیگر به مســافرت رفته 
و مهمان در منزل فــردی گردد که در حال حاضر 
مهمان او بوده است. رسم مهمانداری نقش زیادی 
در روابط فرهنگی شــهر رویدر با مناطق اطراف 
داشته است. این رســم باعث می گردید که آداب 
خوراک، سفره داری، تغدیه و غیره در شهر رویدر 
بر مناطق اطراف تاثیر گذاشته و از آن ها نیز تاثیر 

پذیرد.
   مردم شــهر رویدر در گذشــته چون بسیاری از 
مردانشــان برای امرار معاش به کشورهای حوزه 
جنوبی خلیج فارس یا شــهرهای دیگر می رفتند، 
همواره زنان و فرزندان خانــواده منتظر خبرهای 
خوش بودند. برای مثال آمدن زنبورهای مشــکی 
کــه به آن زنبور کرک می گفتنــد، همراه با وز وز 
زیاد را نشــانه خوش خبری دانســته و می گفتند 

که زنبــور را از خانه بیرون ننمایید که حاوی خبر 
خوش بوده و حتما مرد خانواده به زودی از ســفر 
 باز خواهد گشــت. اگر خروسی دو بالش را به هم 
می زد، صاحب خانه عنــوان می نمود که برای او 
مهمان خواهــد آمد.) عبدالله ماجــدی، مصاحبه، 
۱4۰۰( تمامی این آداب و رســوم در بشتر مناطق 
جنوبی ایران رایج بود و با استفاده از ادبیات شفاهی 
و سینه به ســینه از یک نسل به نسل دیگر منتقل 
می گردید. نسل کنونی رویدر از بسیاری از آداب 
و رسوم این شهر در گذشته آگاهی چندانی ندارند 
و این مهم در مورد تمامی شــهرهای جنوبی ایران 
مصداق دارد. بازی های محلی زیادی نیز در رویدر 
 همانند جنوب ایران وجود داشــت که بسیاری از 
آن ها در جامعه کنونی رویدر انجام نگرفته و نسل 
کنونی رویدر آگاهی چندانی نســبت به آن ندارند. 
این بازی ها بــرای آمادگی بدنی افراد، همگرایی، 
سلامت جامعه و شــادی مردم دارای اهمیت بوده 

است.
بازی های محلی در رویدر را بیشتر مردم کهنسال 
و میانسال این شــهر به یاد دارند. چون از کودکی 
این بازی های را انجام مــی دادند و برای هر رده 
ســنی بازی مخصوصی وجود داشت. از جمله این 
بازی ها بازی زو بود که از جمله بازی های مهیج 
و گروهی محســوب می گردید که در رویدر قدیم 
طرفداران زیادی داشت و تماشاگران زیادی برای 

دیــدن این بازی می رفتنــد. در این بازی افراد به 
دو گروه تقسیم می شــدند و تلاش بر این بود که 
افراد قوی در هر دو گروه مشارکت داشته باشند تا 
تعادل در بازی رعایت گردد. بازی تیله و دارتوپ 
که بازی های گروهی بوده و رده های سنی متعدد 
در رویدر می توانســتند آن هــا را انجام دهند هم 
طرفداران خوبی در رویدر داشــت که می بایست 
تمامی این بازی و شیوه اجرای آن ها که در تاریخ 
شفاهی رویدر و خاطرات مردم این شهر و به ویژه 
کهنســالان وجود دارد، به صورت مکتوب در آید. 
برخی از این بازی های محلی در شــب و برخی 
دیگر در روز صورت می گرفت. در نوشتار بعدی 
تلاش می گردد به بخــش های دیگری از ادبیات 

شفاهی مردم شهر رویدر پرداخته شود.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

)قسمت دوم(

 تنهــا فروش تخم مرغ در برخی 
خانه ها که مرغ داشــتند، رواج 
 داشــت و بــه علت کمبــود آن 
تخم مرغ بسیار ارزشمند بود که 
معمولا برای مهمانان و کسانی که 
تازه از سفر خارج بر می گشتند، 

تهیه می گردید

,,

ابلاغ فوت فرضی نوبت سوم  
خواهــان فاطمــه اصلاحی فرزند عباس دادخواســتی بــه طرفیت خوانده دادســتان محترم دادســرای عمومی وانقلاب 
شهرســتان بندرعباس به خواســته صدور حکم فوت فرضی فوت فرضی علی پاتون فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 70 
صادره از بندرعباس متولد 1348/01/22 ازتاریخ 1380 غایب مطرح که به این شــعبه ارجاع و به شــماره پرونده کلاســه 
9709987619601436 شــعبه 2 دادگاه خانــواده شهرســتان بندرعباس ثبت ، که حســب دســتور دادگاه طبق موضوع 
ماده 73 قانون آئین دادرســی مدنی حسب درخواســت خواهان مراتب در سه نوبت متوالی در یکی از جراید کثیرالانتشار 
 و همچنیــن روزنامــه محلی آگهی گردد . تــا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشــار آگهی به دفتــر دادگاه مراجعه 

و ضمن اعلام نشانی کامل خود ، نسخه ثانی دادخواست وضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد .
بندرعباس - چهار راه رسالت -  رسالت جنوبی - کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید بهشتی بندرعباس

لیلا معمار باشی - منشی دادگاه حقوقی شعبه 2 دادگاه خانواده شهرستان بندرعباس 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

اصلاحیه آگهی دعوت مجمع عمومی عادی ) نوبت دوم(  

 بدینوسیله به اطلاع کلیه اعضای انجمن صنفی انبوه سازان مسکن و ساختمان استان هرمزگان 
می رساند که مجمع عمومی عادی ) نوبت دوم ( در مورخه ۱۴۰۰/۱۲/۱ ساعت ۱۷ عصر روز یکشنبه 

در محل سازمان نظام مهندسی استان هرمزگان به نشانی انتهای بلوار دانشگاه برگزار می گردد .
 از کلیه کارفرمایان عضو انجمن در صنف مربوط دعوت می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند .

دستور جلسه :
 - استماع گزارش بازرسان و هئیت مدیره انجمن 

- بررسی و تصویب صورت های مالی
 - انتخاب اعضای هیئت مدیره و بازرسان انجمن 

- تعیین مبلغ ورودی به انجمن و شهریه سالانه
 - سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی می باشد .

انجمن صنفی کارفرمایی انبوه سازان مسکن و ساختمان استان هرمزگان

تاریخ انتشار: 1400/11/14

هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی انبوه سان مسکن و ساختمان استان هرمزگان

ادبیات شفاهی مردم شهر رویدر

فراخوان مزایده عمومی شماره 400/05

روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان

شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان در نظر دارد خودروهای خود به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با 
بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( با شماره مزایده ۱۰۰۰۰۰۷۰۲۱۰۰۰۰۰۱به 

صورت الکترونیکی به فروش برساند .
زمان انتشار در سایت : ساعت ۱۲ روز پنج شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۱۴

مهلت دریافت اسناد مزایده : ساعت ۱9 روزپنج شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۲۱
تاریخ بازدید : از روز شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۲3تا روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۲۴از ساعت 9 الی ۱۴

آخرین مهلت ارسال و بارگذاری پیشنهاد قیمت : ساعت ۱9 روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۰۱
زمان بازگشایی پیشنهادات : ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ۱۴۰۰/۱۲/۰۲

زمان اعلام به برنده : ساعت ۱۱ صبح روز دوشنبه مورخه ۱۴۰۰/۱۲/۰۲
مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار )ودیعه( ۲,۱56,۰۰۰,۰۰۰ ریال می باشد .

ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی می باشد :
1. برگزاری مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل خرید و 
دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود هزینه مربوطه( ، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه( ، ارسال پیشنهاد قیمت، 

بازگشایی پاکات ، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد .
2. پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام موضوع مزایده بازدید 

به عمل آورید .
3. علاقمندان به شــرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل 

تماس حاصل نمایند : مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه : ۰۲۱-۴۱93۴
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر اســتان ها ، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش ثبت نام / پروفایل 

مزایده گر موجود است .
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وضعیت حجاب در سواحل هرمزگان نگران کننده است 
 گروه خبر //  دبیر ســتاد امر به معروف و 
نهی از منکر استان هرمزگان با بیان اینکه 
 وضعیــت حجاب در ســواحل هرمزگان 
نگران کننده اســت و باید به این مسئله 
ورود شود گفت: با حضور انبوه گردشگران 
فرهنگ محلی هرمز در مخاطره جدی قرار 

گرفته است. 
   حجت الاســلام والمسلمین حسن کریمی 
در دیدار با فرمانــده انتظامی هرمزگان ضمن 
تبریک فرارســیدن دهه فجر اظهار داشت: ما 
در ســتاد امر به معــروف و نهی از منکر یک 
ســری اهداف داریم که تعامل و همکاری بین 
ستاد و نیروی انتظامی از اهم این اهداف است 
و کــه اگر ما بخواهیم جلســه ای برگزار کنیم 
همه اعضای ســتاد را هم دعوت می کنیم و از 
نهادهای نیروی انتظامی، اطلاعات و سپاه  نیز 
عضو ستاد هســتند.وی افزود: حضور عزیزان 

در نیروی انتظامی در جلســات ســتاد امر به 
معروف و نهی از منکر می تواند مثمرثمر باشد 
چرا کــه کار این نیرو هم در راســتای امر به  
 معروف  و  نهی از منکر است، انتظامات در واقع 
اشاعه دهنده معروف بوده و همین طور برخورد 
با منکر هم از وظایف انتظامات است و هر کس 
بخواهد امنیت ، آرامش  و نظم  عمومی را برهم 
زند و به ارزش های نظام مقدس را اهانت کند 
شما همیشــه در صحنه برای دادن آرامش به 
مردم هستید.کریمی عنوان کرد: استان هرمزگان 
دارای مشکلات عدیده ای است و در حوزه های 
مختلف این مشکلات ریشه دوانده است، امروز 
نام دیگر منکر و منکرات را هنجار و آســیب 
که مستحضرید وضعیت  گذاشته اند؛ همانطور 
ســاحل بندرعباس اوضاع نابســامانی  دارد 
از نکات بهداشتی تا شــکل حضور مردم که 
همه این مشــکلات مربوط به نیروی انتظامی 

نیستند بلکه همه دستگاه ها باید همکاری کنند 
تا موضوعات برطرف شــود.دبیر ستاد امر به  
معروف و نهی از منکر استان هرمزگان تصریح 
کرد: برای تنظیم وضع ساحل با همه نهاد های 
مربوطه صحبت کردیم اما نکته دیگری  که  ناجا 
هم می داند دشمن هم در حال کار کردن روی 
این  موضوع  است بحث حجاب و پوشش افراد 
است که متاسفانه باعث آسیب های اجتماعی 
 می شود  و این آسیب ها مانند کشف  حجاب  و 
شکل گیری ارتباطات نامشروع  می شود، برای 
رفع این مشکلات نیازمند یک دستگاه قدرتمند 
هستیم که توانایی اجرای اهداف را داشته باشد. 
کریمــی ادامه داد: امروز جزیره هرمز به مقصد 
خیل عظیمی از هموطنان گردشگر تبدیل شده 
و این موضوع باعث آسیب هایی به زیست بوم 
جزیره می شــود، اگر به تاریخچه جزیره هرمز 
نگاه کنید در هر زمینه ای پیش رو در ارزش ها 

بوده است  اما امروز متاسفانه این جزیره محلی 
شده برای آســیب به دین و اسلام و همینطور 
آســیب رســاندن به فرهنگ  مردم ساکن و 
فرهنگ محلی هرمــز در مخاطره جدی قرار 
گرفته است. وی بیان کرد: کلانتری جزیره هرمز 
باید توســعه پیدا کند، هرمز در حال حاضر از 
سطح یک بخش فراتر رفته  و باید به عنوان یک 
شهرستان به آن نگاه کرد، همین طور امکاناتی 
که می خواهیم ارســال کنیم  باید در حد یک 
شهرستان باشد، در بحث ساحل هم همه نگاه ها 
به ستاد امر به معروف و نهی از منکر است اما 
باید بدانیم ســتاد امر به معروف بازوی اجرایی 
برای انجام اهداف مورد نظر را ندارد، قانون به 
گونه ای اعضای  ســتاد را گمارده که وجود هر 
کس  و هر  نهاد برای انجام اهداف ضروری است.

به گزارش تسنیم ؛ کریمی در پایان خاطرنشان 
کرد: متاسفانه رستوران ها و سفرخانه هایی که 
کمپ بوم گردی ایجاد کردند گزارشاتی می رسد 
که خوراک های حرام سرو می شود و  یا اتفاقات 

که می افتد بسیار عادی انجام می شود.

 گــروه گزارش//  مدیرعامل شــرکت نفت ســتاره 
خلیج فارس ضمن تشــریح اقدامات برجسته ی یک 
ساله این شرکت در دهه مبارک فجر انقاب اسامی 
از درخشش دســتاوردهای جهادگران ابرپالایشگاه 
میعانات گازی جهان در راســتای پشــتیبانی ها و 

مانع زدایی ها برای رونق تولید خبر داد.
   به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت نفت 
ستاره خلیج فارس، »محمدعلی دادور« ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطره بنیان گذار انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی 
)ره( و شهدای جلیل القدر ایران اسلامی با تبریک به مناسبت 
فرارســیدن بهار پیروزی انقلاب و دهه مبارک فجر، اظهار 
کرد: دهه مبارک فجر ایام الله است و مصداق بارز آیه شریفه 
»وَالفَْجْرِ وَلیَاَلٍ عَشْــرٍ« اســت، روزهایی که یادآور پایان 
استبداد و مداخله نظام سلطه در کشوری است که مردم آن 
در راه اســتقلال و آزادی با تــلاش و جهاد فراگیر به رغم 
همه موانع و کارشــکنی ها، تحقق عملی آن را به جهانیان 
اثبــات کردند.وی ادامــه داد: بدخواهــان نظام جمهوری 
اسلامی همچنان به شــیوه های مختلف در پی ممانعت از 
تحقق اهداف نظام، بالندگی و پیشــرفت کشــور هستند و 
تحریم های اقتصادی ظالمانه نمونه بارزی از این بدخواهی ها 
از جانب نظام سلطه است.دادور افزود: در این شرایط پرسنل 
شرکت نفت ســتاره خلیج فارس که همواره با مجاهدت و 
تلاش در پی استقلال و خودکفایی ایران اسلامی در تأمین 
فرآورده های استراتژیک سبد سوخت کشور بوده اند به مانند 
گذشته با پشتکار و درک وظیفه ی خطیر خود در حفاظت از 
امنیت سبد انرژی کشور اقدامات سترگ دیگری را رقم زدند 
تا ایران اسلامی همچنان علاوه بر خودکفایی در بازارهای 

صادراتی نیز بدرخشد.
  درخشش در بازارهای شرق آسیا

  وی عنوان کرد: حفظ موقعیت اســتراتژیک شرکت، رشد 
و گســترش فعالیت های صادراتی در سطح بازار رقابتی 
موجود با مذاکره و تقویت کانال های بازاریابی برای ورود به 
بازارهای شرق آسیا و ایجاد فرصت جذب مشتریان جدید، 
تأثیر به سزایی در تسهیل روند ارزآوری به میهن اسلامی مان 
و به دنبال آن دستیابی به اهداف ارزشمند شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس داشته اســت.مدیرعامل شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس با اشــاره به نقش مؤثر ابرپالایشگاه میعانات 
گازی جهــان در تعیین قیمت فرآورده های ویژه در رینگ 
بین الملل بورس انرژی اشــاره کرد و اضافه کرد: شــرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس به ســبب مقیاس تولید و تنوع 
فرآورده، نقشــی تعیین کننده در بازار دارد و در مدت اخیر 
به ســبب حجم تولید، با توان و عملکرد خوب کارگروه 
ویژه قیمت گذاری فرآورده و به کارگیری از الگوریتم های 
نوین جهانی برای پیش بینی قیمت ها، برنامه ریزی مدون و 
تحلیل و رصد بازار هدف، موفق به عرضه دو فرآورده ویژه 
در رینگ بین الملل این بازار انرژی شــده است.وی ادامه 

داد: این دســتاورد را مدیون تلاش تمامی همکارانمان در 
پالایشــگاه میعانات گازی ستاره خلیج فارس در راستای 
تقویت ورود به بازارهای بزرگ بین المللی، افزایش مارجین 
فروش فرآورده هــای ایرانی در دوران تحریم های ظالمانه 
و اســتفاده از تمام ظرفیت های صادراتی کشور هستیم که 
علی رغم تمامی فشارهای جهانی، با حداکثر بهره گیری از 
توان، تخصص و تعهد خود توانسته اند به آن دست پیدا کنند.
  اجرای موفقیت آمیز فاز دوم طرح افزایش ظرفیت 

پالایشگاه
  دادور اجرای موفقیت آمیز فاز دوم طرح افزایش ظرفیت 
پالایشگاه را از جمله گام ها و دستاوردهای ارزشمند امسال 
برشمرد و افزود: اســتمرار تولید در این پالایشگاه و نیاز 
کشور به استحصال حداکثری گاز از میدان  مشترک پارس 
جنوبی و همچنین تأمین امنیت سبد سوخت، امری حیاتی 
در صنعت نفت کشــور به شمار می رود که با تکیه بر توان 
فنی و کارگروهی جوانان متخصص ایرانی در بزرگ ترین 
پالایشــگاه میعانات گازی جهان در طی سال جاری رقم 
خورد.وی با بیان اینکه در اجــرای این پروژه کلیدی در 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس، طرحی مبتکرانه برای نخستین 
مرتبه در صنعت نفت کشور صورت گرفت، خاطرنشان کرد: 
در راستای تعهد به استمرار عملیات تولید اجرای تعمیرات 
اساسی بر روی کوره های واحدهای تقطیر بدون از سرویس 
خارج شــدن واحدهای عملیاتی در راستای پیشگیری از 

زیان های حاصل از توقف تولید نیز صورت گرفت.
  حفظ سرمایه های ملی

   مدیرعامل شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس از دیگر 
 دســتاوردهای این طرح عظیــم به کاهــش ضایعات و 
مشعل ســوزی در راستای حفظ ســرمایه های ملی اشاره 
 کرد و گفت: با اجرای این طرح، ظرفیت پالایشــی ستاره 
خلیج فارس به 455 هزار بشــکه در روز رسید که نسبت 
به طراحی اولیه افزایش 95 هزار بشکه ای ظرفیت را شاهد 
هستیم که این دستاورد منجر به افزایش بهره وری و سودآوری 

بزرگ ترین پالایشگاه میعانات گازی جهان شده است.
  اجرای پروژه ها با تکیه بر توان داخلی

   وی در ادامه بیان کرد: هم اکنون اجرای پروژه های مختلف 
در راستای بهبود فرآیندها در پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
در جریان است که می تواند به پشتیبانی از تولید و مانع زدایی 
در ذخیره ســازی و انتقال فرآورده  کمک شایانی کند.دادور 
تصریح کرد: در اجرای پروژه ها هدف گذاری ما در این راستا 
بوده اســت که با تکیه  بر دانش بومی و القای خودباوری در 
تولیدکنندگان ایرانی با همکاری شرکت های توانمند داخلی و 

طرح های در دست اقدام را پیش بری کنیم.
  رفع آسیب دیدگی خط لوله انتقال میعانات گازی

  وی در ادامه با بیان اینکه در بارندگی های هفته های گذشته 
در استان و ورود سیلاب به مسیر خط لوله انتقال میعانات 

گازی پالایشگاه ستاره خلیج فارس با توجه به فشار وارده 
این خط دچار آســیب دیدگی شــد، ابراز کرد: قرارگیری 
لوله ها در مســیر ســیلاب، عملیات رفع آسیب دیدگی را 
با دشــواری های فراوانی رو به رو کرده بود و متخصصان 
 شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس با اقدامــات جهادی 
بی وقفه در چندین شبانه روز عملیات اتصال این خط لوله 
را اجرایی کردند تا دریافت میعانات گازی از میدان مشترک 
پارس جنوبی از سرگیری شــود.مدیرعامل شرکت نفت 
ستاره خلیج فارس اظهار کرد: با وجود این شرایط عملیات 
تولید پالایشگاه ستاره خلیج فارس لحظه ای با وقفه رو به 
رو نشد و روزانه بالغ بر 4۳ میلیون لیتر بنزین تولیدی خود 
را به شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی تحویل 
داد.وی یکی از وظایف پالایشــگاه ستاره خلیج فارس را 
برداشت صیانتی از میدان مشــترک گازی پارس جنوبی 
تصریح کرد و خاطرنشــان کرد: در این مدت یک کشتی 
میعانــات گازی را از مخازن این میادین بارگیری کردند و 
با هماهنگی و برنامه ریزی های صورت گرفته با مدیریت 
نظــارت بر تولید و امور بین الملل وزارت نفت، برداشــت 

میعانات گازی را در سطح مطلوب حفظ کردیم تا فشار گاز 
طبیعی در کشور با توجه به فصل زمستان و نیاز هم وطنان 

با افت مواجه نشود.
  توجه به توسعه ی پایدار

  دادور افزود: شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس هم راستا 
با اهداف عالی نظام همواره تلاش داشــته است تا وظایف 
خــود را به عنوان بزرگ ترین پالایشــگاه میعانات گازی 
جهان در قبال جامعه به ویژه مردم هرمزگان ایفا کند، افزود: 
تلاش خود را در تحقق توسعه ی پایدار اجرایی کرده ایم و 
امیدواریم این اقدامات به افزایش رضایت عمومی، بالا رفتن 
سرمایه های اجتماعي و کیفی سازی خدمات ارائه شده به 

مردم ایران و دریادلان هرمزگانی بیانجامد.
  ساخت منازل مسکونی مناطق زلزله زده

  مدیرعامل شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس به تشریح 
اقدامات این شــرکت در راســتای ایفای مسئولیت های 

اجتماعی پرداخت و عنــوان کرد: پس از وقوع زلزله های 
مهیب اخیر در شــهر فین، از ساعات اولیه وقوع زمین لرزه 
با هماهنگی و طبق نیازسنجی صورت گرفته از سوی ستاد 
مدیریت بحران استان هرمزگان امدادرسانی به ساکنان این 
مناطق را آغاز کردیم و با اعزام انواع ماشــین آلات سبک، 
ســنگین و راه سازی و ارائه خدمات امدادی و پشتیبانی به 
ســاکنان نواحی زلزله زده پس از آواربرداری ها، ســاخت 
ضرب العجل واحدهای مســکونی در روستاهای گیشان 
غربی و زرتو را اجرایی کردیم که روند آن از پیشرفت قابل 

توجه ای در این مدت برخوردار بوده است.
  وی در تشریح دیگر اقدامات در زمینه ایفای مسئولیت های 
اجتماعی اضافه کرد: ادامه ی ســاخت بیمارســتان 264 
تختخوابی نفت ســتاره خلیج فارس، اهدای بیش از 24۰ 
تخت بیمارســتانی، ۱۰ تخت ICU، ۱۰ دستگاه مانیتور 
علائم حیاتی بیمار، ۱6 دســتگاه ساکشــن جراحی و دو 
دستگاه بلادگاز به شــبکه ی درمان هرمزگان، راه اندازی 
بزرگ ترین مرکز تجمیعی واکسیناســیون کرونا در شــهر 
بندرعباس، بازسازی و تجهیز درمانگاه فرهنگیان بندرعباس 
و کاهش بار مراجعات بر شــبکه درمانی شهر بندرعباس 
با ایجاد مرکز تخصصی درمان پالایشــگاه از جمله دیگر 
اقدامات مهم در این حوزه به شمار می رود.دادور ادامه داد: 
حمایت از برگزاری مرحله نهایی لیگ برتر والیبال ساحلی 
کشــور در بندرعباس، حمایت از برگزاری سی و سومین 
جشــنواره تئاتر هرمزگان، مشارکت در اجرای طرح پیک 
سایی شــبکه برق بندرعباس، تأمین برق و آب موردنیاز 
آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس و ده ها اقدام 
دیگر نشــان از جدیت شرکت نفت ستاره خلیج فارس در 
ایجاد توسعه ی پایدار در جنوب کشور و نگاه ویژه به جوامع 

محلی است.

  حفاظت از محیط زیست
  دادور شرکت نفت ستاره خلیج فارس را پیشگام در حفظ 
محیط زیست خواند و افزود: یکی از مهم ترین سنجش هایی 
که صنایع نفتی در دوران اخیر در دســتور کار خود دارند 
مدیریت ســبز اســت. مدیریت ســبز به مفهوم همگرایی 
مسئولیت های اقتصادی با مســئولیت های زیست محیطی 
است که این رویکرد در چند بعد قابل اندازه گیری و کنترل 
است.وی ادامه داد: حوزه هایی مانند انرژی، آب، تجهیزات 
اداری، حمل ونقل، پسماند، مواد اولیه و ... همواره در شرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس پایش و بهینه سازی می شوند و با 
تکیه بر رویکرد مدیریت سبز با مصرف بهینه منابع و کاهش 
حداکثری آلودگی ها امسال نیز موفق به اخذ گواهی مدیریت 

سبز شدیم.
  تمرکز کامل منابع مالی در استان هرمزگان

  مدیرعامل شــرکت نفت ستاره خلیج فارس با بیان اینکه 
در حال حاضر ما با بسیاری از بانک های استان هرمزگان 
همکاری نزدیک و مراودات قابل توجهی داریم، اضافه کرد: 
این پالایشگاه با اتکا به توان نیروهای متخصص و مهندسان 
ماهر داخلی توانسته است علاوه بر ایفای نقش عظیم خود در 
صادرات انواع فرآورده های نفتی، با تمرکز کامل منابع مالی 
خود در استان هرمزگان، الگوی بی نظیری برای سایر صنایع 
فعال در اســتان باشد.وی در پایان با اشاره به انتقال پرونده 
مالیاتی شرکت نفت ستاره خلیج فارس به استان هرمزگان 
از ابتدای ســال ۱4۰۰، اظهار کرد: شــرکت نفت ســتاره 
خلیج فارس به عنوان بزرگ ترین بنگاه اقتصادی هرمزگان از 
ابتدای سال تاکنون بیش از ۱5/۸ هزار میلیارد ریال مالیات 
و عوارض بر ارزش افزوده به مجموع وصولی های مالیاتی 
استان افزوده و عملًا به صورت غیرمستقیم منابع بسیاری را 

در اختیار توسعه و آبادانی استان قرار داده است.

درخشش دستاوردهای جهادگران پالایشگاه ستاره خلیج فارس در صنعت نفت کشور

 تلاش خود را در تحقق توســعه ی 
و  کرده ایــم  اجرایــی  پایــدار 
بــه  اقدامــات  ایــن  امیدواریــم 
افزایش رضایت عمومی، بالا رفتن 
سرمایه های اجتماعي و کیفی سازی 
خدمات ارائه شده به مردم ایران و 

دریادلان هرمزگانی بیانجامد
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گروه گزارش // سرپرســت شرکت عمران شهرهای 
جدید با بیان اینکه طبق بررســی ها قیمت ساخت 
واحدهای نهضت ملی مســکن 4 میلیون و ۷00 هزار 
تومان در هر متر مربع تعیین شده است گفت: اولویت 
ما در اجرای پروژه، سازندگان داخلی هستند ولی به 
منظور ارتقای تکنولوژی ساخت و کاهش سرعت اجرا 

مذاکراتی با شرکتهای چینی و ترکیه ای داشته ایم.
  علیرضا جعفری در نشستی با اشاره به تلفیق طرح اقدام 
ملی با طرح جهش تولید مسکن گفت: تعهدات اقدام ملی در 
قالب طرح نهضت ملی مسکن ادامه می یابد و این موضوع به 
شکل یکپارچه مدیریت می شود. در تولید مسکن ظرفیتهای 
بالایی وجــود ارد. در تکلیف نهضت ملــی 6۰۸ هزارو 
445 واحد برای شهرهای جدید در نظر گرفته شده که در 
 زمینهایی به وســعت ۱5 هزار هکتار در سطح کشور اجرا 
می شــود.وی افزود: برای 6۰۸ هزار واحد 6۷۰ هزار نفر 
ثبت نام کرده اند که شــرایط متقاضیان از جمله سبز بودن 
فرم »ج« در حال بررســی بوده و همزمان این پالایش در 
حال انجام است.سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید در 
پاسخ به این سوال که چه مقدار از زمینهای ۱5 هزار هکتار 
تامین شــده است؟ گفت: حدود ۳۰۰۰ هکتار تامین زمین 
صورت گرفته که در ایــن اراضی بالغ بر ۱۳۰ هزار واحد 
برنامه ریزی شده که آماده اجرا است.جعفری با بیان اینکه 
در نهضت ملی برنامه های شناسایی، مکان یابی، ثبت نام 
و پالایش متقاضیان در دستور کار است گفت: باید زمانی 
را در انتظار افتتاح حساب و واریز وجه باشیم ولی تاکنون 
4۸۳2 نفر واریز وجه اولیه داشته اند. پروژه هایی که در قالب 
اقدام ملی شروع شــده بود 2۱۳ هزار واحد بود که از این 
تعداد حدود ۱۰۰ هزار واحد باقی مانده که در قالب تعهدات 

نهضت ملی ادامه پیدا می کند. 
  فقط ۱۱۱ نفر واریز وجه داشته اند

  وی در پاســخ به این ســوال که در قالب نهضت ملی 

مسکن چه تعداد واریز وجه کرده اند؟ گفت: تعداد 4۸۳2 
نفر تایید نهایی شدند که ۱2۱۳ نفر افتتاح حساب کردند 
و ۱۱۱ نفر 4۰ میلیون تومان وجه اولیه را واریز کرده اند. 
البته ما شرایط اقتصادی و فشارهایی که به خانوارها هست 
را متوجهیم و به همین دلیل برای اینکه ســرعت تکمیل 
پروژه ها را افزایش دهیم بایــد گام اول پروژه را محکم 
برداریم.جعفری در واکنش به اینکه هنوز چیزی ساخته 
نشده که به مردم پیامک افتتاح حساب ارسال می کنید! 
گفت: این پول به حساب ســپرده خود متقاضیان واریز 
می شود که بعد از اینکه قرارداد خرید واحد مشخص شد 
بانک عامل این مبلغ را به عنوان هزینه اجرای پروژه در 
نظر می گیرد. امیدواریم سهم آورده متقاضیان و تسهیلات 
به موقع واریز شــود.معاون وزیر راه و شهرسازی درباره 
این موضوع که آیا قبول دارید پروژه نهضت ملی مسکن 
کُند پیش می رود؟ اظهار کرد: وقتی پروســه وارد عرصه 
اجرایی شود تجربه نشان داده که متقاضیان انگیزه بیشتری 
برای ورود پیــدا می کنند. طبق تکلیفی که وزیر به عهده 
ما گذاشــته 25۰ هزار واحد بر عهده مــا قرار دارد که 
2۳۰ هزارواحد تا آخر امســال تعیین تکلیف می شود و 
پیمانکار مشخص خواهد شد که همین موضوع جذابیتی 
برای متقاضیان ایجاد می کنــد.وی درباره قیمت نهضت 
ملی مسکن گفت: طبق اعلام معاونت مسکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی قیمت هر متر مربع واحدهای 
نهضت ملی مســکن تقریبا 4 میلیون و ۷۰۰ هزار تومان 
است که پیشــنهاداتی برای مدیریت کاهش هزینه های 
مسکن در طرح بودجه ۱4۰۱ به مجلس پیشنهاد شده که 
اگر مصوب شود در حوزه مدیریت تولید زنجیره مصالح 
ساختمانی اتفاق مثبتی می افتد که هم مصالح باکیفیت و 
هم ارزان را برای نهضت ملی مسکن در نظر بگیریم. باید 
بتوانیم از ظرفیت خالی کارخانه های تولیدکننده مصالح 

ساختمانی استفاده کنیم.

   مذاکراتی با شرکتهای چینی و ترک داشته ایم
  جعفری درباره اســتفاده از چین برای تولید مســکن در 
ایران گفت: ما اعتقاد داریم مسکن باید با استفاده از ظرفیت 
سازندگان داخلی اجرا شــود. به مجموعه های شرکتهای 
ســاختمانی معتبر پیام  دادم که » نگاه ما فعالیت سازندگان 
داخلی است« ولی نکته حائز اهمیت این است که باید ظرفیت 
رقابتی برای کیفیت و تکنولوژی ساخت داشته باشیم. در این 
رابطه باید از فناوریهای جدید  اســتفاده کنیم. اولویت ما با 
سازندگان  داخلی است ولی برای انتقال دانش و کسب تجربه 
از ظرفیتهای صنعتی سازی دنیا با شرکتهای خارجی از چین 
و ترکیه مذاکراتی داشته ایم که اعلام آمادگی کرده اند.معاون 
وزیر راه و شهرســازی همچنین به ظرفیت سرمایه گذاری 
ایرانیان خارج از کشور اشاره کرد و افزود: ما نگاهی هم به 
ایرانیان خارج از کشور داریم. امروز پروژه های مسکن دولتی 
از جذابیت کمتری در بحث سرمایه گذاری برخوردارند ولی 
در نگاه انبوه سازی می تواند جذاب باشد؛ بنابراین کسی که 
در نهضت ملی ورود می کند باید از یک عرق ملی برخوردار 
باشــد. یعنی این نگاه را داشته باشد که برای کسانی مسکن 
تولید می شود که از توان کمتری برخوردارند که این نگاه در 
ایرانیان خارج از کشور دیده می شود.وی تصریح کرد: فعال 
شــدن صندوق ملی مسکن یک اتفاق خوب در این دولت 
بوده اســت. در خدمات زیربنایی و روبنایی و سرانه های 
خدماتی کمتر ورود شده که این صندوق ملی مسکن به ما 
اجازه می دهد با مدیریت منابع نقدشوندگی در تولید مسکن و 
سرانه های جنبی مسکن ورود کنیم. اتفاق مثبت این صندوق 
این است که با ایجاد ارزش افزوده در منابع مالی بتوانیم منابع 
لازم برای پروژه را تامین کنیم. ما نیاز به تســهیلات اولیه 
داریم که شاید از طریق متقاضی تامین نشود و به همین دلیل 
این صندوق پشتیبان طرح تولید مسکن خواهد بود.جعفری 
 اظهار کرد: هدف ما صرفا ساخت مسکن نیست بلکه احداث 

خانه هایی متناسب با زیست ایرانی و اسلامی است.

قیمت نهضت ملی مسکن متری 4.7 میلیون تومان اعلام شد 


